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Наші на сході: потрібно все –
від бронежилетів до зубної пасти
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ЯКЩО ЗАВТРА ВІЙНА: ІСТОРІЯ 24-ГО МЕХАНІЗОВАНОГО КОРПУСУ
» С. 7

» С. 9

За що лікарі люблять свою роботу?

270134159

Р е к л а м а

НОВИНИ  » С. 3

Ìþíõãàóçåí ñòàâ áðîíçîâèì

ДОВІДКА «ВСІМ»:
Хмельницький барон Мюнхгаузен є одним з кількох пам’ятників в світі цьому літературно-
му персонажу – перший міститься у німецькому Ганновері, рідному місті Рудольфа Распе,
автора оповідання про барона Мюнхгаузена. Другий – у так званій «батьківщині барона
Мюнхгаузена» – містечку Боденвердері в Німеччині. Боденвердерський бронзовий і хмель-
ницький бетонний пам’ятники-фонтани майже тотожні.

Старому пам’ятнику дали друге життя

У Хмельницькому знаходить-
ся єдина скульптура-фонтан па-
м’яті барону Мюнхгаузену в Ук-
раїні. Пам’ятник літературному
персонажу ховається у центрі
міста в дворі по Кам’янецькій,
48. Створений у 70-х, він довгий
час виглядав занехаяним і об-
дертим. А днями набув нового
життя.

Скульптуру покрили золотистою
фарбою хмельничанка Уляна Слюсар
та Ігор Гринчук із Чемерівців. Молоді
люди кажуть, що їм захотілося оно-
вити пам’ятник, зробити його догля-
нутим і гарним.

- Спочатку планували розмалюва-
ти барона в синьо-жовтий колір ще
місяць тому, - розповідає Ігор Грин-
чук. – Прийшли до пам’ятника, але
жителі будинку, на подвір’ї якого
стоїть скульптура, направили нас до
одного з авторів пам’ятника. Дозвіл
на розфарбовування автор дав од-
разу. Звернув увагу на те, що краще
було б пофарбувати в якийсь один
колір, наприклад, бронзовий.

Як тільки погода налагодилася, Ігор
та Уляна втілили свій задум в ре-
альність.

- Це не настільки важко – підтри-
мувати гарний вигляд пам’ятника, - го-
ворить Ігор. – Тому по можливості
будемо поновлювати його.

Òåòÿíà ÆÈÒÍÞÊ,
Ãàííà ÍÅÑÒÅÐÓÊ

ЗАБИРАЮТЬ ДО АРМІЇ
Призов на строкову в ійськову
службу відновили. У військкоматі
обіцяють – новобранцям не до-
ведеться служити у гарячих точ-
ках
НОВИНИ, С.2

ОБИРАЄМО ДИТСАДОК
Фахівці радять вчасно реєстру-
вати дітлахів, обирати дитсадок
ближче до дому і готувати дош-
кільня до його відвідування
БАТЬКАМ, С.8

ПЕРШІ ОЧКИ «ПОДІЛЛЯ»
Н а р о д н и й  ф у т б о л ь н и й  к л у б ,
який виступає у чемпіонаті Ук-
раїни серед аматорів та у пер-
шості області, здобув перемогу
і нічию
СПОРТ, С.10

ЧЕРВОНЮК БУВ ТВЕРЕЗИМ?
Розгляд справи у смертельній
аварії  за участі  сина депутата
триває .  Чергове зас ідання  не
обійшлося без нових подробиць
КРИМІНАЛ, С.4

Ñèëîâèêàì, ÿê³
âîþþòü íà ñõîä³
êðà¿íè, ïîòð³áí³
îñíàùåííÿ òà
ìåäè÷íå
çàáåçïå÷åííÿ. Íå
÷åêàþ÷è ä³é
Ì³íîáîðîíè,
ãðîø³ íà
ï³äòðèìêó
â³éñüêîâèõ ó
Õìåëüíèöüêîìó
çáèðàþòü
ãðîìàäñüê³
àêòèâ³ñòè, àáè
ðåàãóâàòè íà
ïîòðåáè àðì³¿ òóò ³
çàðàç

Хмельницьким бійцям допомагають зі всієї України. Це фото виклав у себе в твітері
журналіст 5 каналу Олександр Аргат із підписом: «Вчора бійця 8 полку спецпризначення від
кулі захистив цей магазин. Тепер їх захищатимуть 14 броніків, що ми передали. Дякую всім!»

230134260



2 VSIM.UAVSIM.UAVSIM.UAVSIM.UAVSIM.UA            ВСІМВСІМВСІМВСІМВСІМ № 23 (416) 11 ЧЕРВНЯ 2014ÍÎÂÈÍÈ

40 43 931

ДУМКА

Про донорство та революцію
14 червня відзначають День до-

нора. Цього року він пройде під де-
візом «Безпечна кров для рятування
матерів», адже є випадки, коли під
час пологів або після них жінки втра-
чають багато крові.

Щодня в усьому світі у людей
будь-якого віку виникає потреба в пе-
реливанні крові за життєвими показ-
никами. Донорство – це благород-
на справа, тому кожен, хто здає кров
безоплатно, робить свій безцінний
внесок у добру справу.

Регулярне донорство корисне і
самій людині, воно сприяє профілак-
тиці серцево-судинних захворювань,
атеросклерозу. Регулярна здача крові
омолоджує організм та покращує ро-
боту імунної системи, печінки,
підшлункової залози.

З початком Євромайдану та воєн-
них дій добровольців поділитися
кров’ю у місті та області побільша-
ло. Кожного дня приходить по 30-
40 людей. Щодня переробляємо
близько 15 літрів рідини.

Я помітив, що активізувався
військовий госпіталь, вони замовля-
ють багато компонентів  крові. Їм по-
трібна свіжозаморожена плазма та
еритроцити. Я це пов’язую з подіями
на сході країни. А взагалі-то кров по-
трібна як обласним, так і районним
лікарням. Багато плазми замовляють
гематологічні відділення дитячих ліка-
рень. У найбільшому дефіциті третя
та четверта групи крові з негативним
резус-фактором – «ІІІ-» та «IV-».

Кров можуть здавати всі охочі у
віці від 18 до 60 років. Ми пере-
віряємо кожного по базі даних, чи
немає патологій або інфекційних
хвороб, беремо кров на аналіз. Пе-
ред процедурою пацієнт має обо-
в’язково поснідати, але не пити мо-
лока і не їсти жирного, й напере-
додні не вживати спиртного.

Законом України передбачено
звільнення донора від роботи в день
здачі і на наступний день після неї
зі збереженням заробітної плати. Та-
кож компенсуються витрати на обід
в розмірі 21 гривні.

Ярослав
СТОЛЯР,
завідувач
відділенням
заготівлі крові

разів – на ст ільки більше збитку
о т р и м а л и  п і д п р и є м с т в а  Х м е л ь -
ниччини у період з с ічня по бе-
резень ,  пор івняно  з  попередн ім
роком.  Фінансов і  втрати склали
1609 мільйонів гривень.  Разом з
т и м ,  д в і  т р е т и н и  п і д п р и є м с т в
працювали рентабельно та одер-
жали 296 мільйонів гривень при-
бутку.  Рештою допущено збитку
на 1905 мільйонів гривень.

країни св іту інвестують у економіку
Хмельниччини. На початок квітня об-
сяг становив 215,5 мільйона доларів.
У загальному обсязі  прямих інозем-
них інвестицій 59,2 % належить інве-
сторам з Нідерландів. До найбільших
країн- інвесторів входять також Кіпр,
Польща, Німеччина, Велика Британія,
Росія,  Вірґ інські  острови (Британія) ,
Ізраїль, Швеція і  Франція.

тисячу гривень виділили цього року
з міського бюджету на проведення
оздоровчої кампанії. У позашкільно-
му навчальному закладі «Дитячо-
юнацький оздоровчий комплекс
«Чайка» з 1 червня у таборі відпо-
чивають понад 250 дітей міста й об-
ласті .  Загалом цьогоріч «Чайка»
може прийняти близько 1000 юних
хмельничан на термін 21 день впро-
довж чотирьох табірних змін.

Íå çäàâ ÇÍÎ – çàáåðóòü äî àðì³¿
Ïðèçîâ íà ñòðîêîâó â³éñüêîâó ñëóæáó â³äíîâèëè. Äî àðì³¿ çíîâó êëè÷óòü þíàê³â â³êîì 18-
25 ðîê³â. Ç Õìåëüíè÷÷èíè ïðèçâóòü 1650 õëîïö³â. Ó â³éñüêêîìàò³ îá³öÿþòü – ñòóäåíò³â íå
çàáèðàòèìóòü ç âèø³â, à íîâîáðàíöÿì íå äîâåäåòüñÿ ñëóæèòè ó ãàðÿ÷èõ òî÷êàõ

Під час часткової мобілізації у міському комісаріаті вишиковувалися черги
добровольців різного віку. Служити ж у армії примусово юнаки не поспішають

- Можу запевнити, що жоден із призваних до
війська не братиме участі в
антитерористичній операції, яку нині
проводять українські силовики на сході
країни. Новобранці в гарячих точках
служити не будуть, – каже військком області

Аби захистити Вітчизну від аг-
ресора, дати йому рішучу відсіч
та задля зміцнення українсько-
го війська в країні відновили
призов юнаків на строкову
службу. Ще у квітні цього року
виконуючий обов’язки прези-
дента України Олександр Турчи-
нов підписав указ «Про заходи
щодо підвищення обороноздат-
ності держави», який був опри-
люднений 1 травня.

Призов відновили
В указі зазначається, що у 2014 році

має бути проведено призов «на стро-
кову військову службу до Збройних
Сил України та інших військових фор-
мувань України, придатних за станом
здоров’я до військової служби в мир-
ний час громадян України чоловічої
статі, яким до дня відправлення у
військові частини виповнилося 18
років, та старших осіб, які не досягли
25-річного віку і не мають права на
звільнення або відстрочку від призо-
ву на строкову військову службу».

Ці заходи необхідні, враховуючи те,
що зараз відбувається на сході та
півдні країни. Суспільно-політична си-
туація залишається нестабільною. У
Донецькій та Луганській областях
майже кожного дня за свободу та не-
залежність України гинуть люди.

Внаслідок заворушень і терактів у
східних областях України загинуло
вже близько 200 осіб, більше 300 от-
римали поранення. З початку воєнних
дій на сході терористи викрали понад
220 осіб, із яких 12 – іноземці, по-
відомляють у Генпрокуратурі України.

Працюють медкомісії
Враховуючи складну ситуацію в

країні, у військкоматах міста та об-
ласті йде активна підготовка до при-
зову громадян на строкову службу в
лавах армії.

- З усієї країни буде призвано 26
тисяч осіб, з Хмельницької області по-
трібно призвати 1650 юнаків – це
дуже багато. І ми проводимо велику
роботу в цьому плані, але коли буде-

мо відравляти першу партію ново-
бранців, зараз не можу сказати. На
даний час активно працюють комісії з
відбору людей, перевіряється стан їх
здоров’я та морально-ділові якості.
Вирішуємо, у які військові частини

підуть новобранці, хоча плану розпо-
ділу від вищого керівництва поки що
не отримували, – каже начальник
Хмельницького обласного комісаріа-
ту полковник Сергій Присяжнюк.

Наразі черг під військкоматами, як
було раніше, коли оголосили частко-
ву мобілізацію. не прослідковується.

- Юнаки не надто охоче реагують
на отримані повістки, як, в принципі,

було і раніше. Лише 20-30 відсотків
призовників готові і морально, і
фізично до служби в армії. Першу
партію мали б відправити ще 3 черв-
ня, але призов тимчасово призупи-
нили через воєнні дії на сході краї-

ни, - каже військовий комісар Хмель-
ницького об’єднаного міського
віськового комісаріату полковник
Віктор Тамбовець.

Відмінникам – відставка
Як запевняє начальник обласного

комісаріату, тим юнакам, які успішно
здадуть тести з незалежного оціню-

вання знань і підуть вчитися у вищі
учбові заклади, повістка не загрожує.

- Ми дамо можливість тим, хто гар-
но навчався, продовжити освіту у ви-
шах, а от «двійочникам» доведеться
відслужити. Але можу запевнити, що
жоден із призваних до війська не
братиме участі в антитерористичній
операції, яку нині проводять ук-
раїнські силовики на сході країни.
Новобранці в гарячих точках служи-
ти не будуть, – стверджує Сергій
Присяжнюк.

За словами полковника, йде набір
як у Збройні сили України, так і у
Внутрішні війська. Також продов-
жується укладання контрактів і з ба-
жаючими пов’язати своє життя з ар-
мійською службою на платній основі.

²ðèíà ÎÂ×ÈÍÍ²ÊÎÂÀ,
097-381-32-81

    www.vsim.ua

Більше інформації на сайті

Á³ëÿ ÍÂÎ ¹ 5 íå áóäå áóä³âíèöòâà – ïðîêóðàòóðà çàáîðîíèëà

Школярам більше не заважатиме будівництво

Батьки та вчителі домогли-
ся заборони будівництва ба-
гатоповерхового будинку на
території школи. Після публ-
ікації у «ВСІМ» у справу втру-
тилася прокуратура. Усі кому-
нікації, які знаходилися на
спортивному майданчику на-
вчального закладу, забудов-
ники прибрали.

Нагадаємо, після травневих свят
біля навчально-виховного об-
’єднання № 5, що знаходиться у
центрі міста, розпочалася підготов-
ка до будівництва. Половину
спортивного майданчика відгоро-
дили парканом, а через ворота
школи почали їздити автомобілі.
Батьків та вчителів обурило таке
сусідство, вони викликали на місце
працівників міліції та прокуратури.
Вчителі та батьки поскаржилися

правоохоронцям та наполягли на
тому, аби паркан забудовник при-
брав. Після «розбірок» люди роз-
ійшлися, але вже за деякий час
зібралися знову, так як прохання
не було виконано.

Після подання прокуратури на-
чальнику управління освіти міської
ради демонтоване майно відновле-
но. До відповідальності притягну-
ли одну посадову особу.

- Вже демонтовано все майно, що
було на території, - каже прес-сек-
ретар прокурора міста Хмельниць-
кого Тетяна Мацейко. – Зараз те-
риторія навіть у кращому стані, ніж
було раніше. Будівництва як такого
не було, але стояла металева ого-
рожа на спортивному майданчику,
що порушувало права школярів на
безпечні умови навчання, користу-
вання матеріально-технічною та

культурно-спортивною базою.
Наразі територія школи зали-

шається у тому ж вигляді, що й
була до початку будівельних робіт.
Останній дзвоник школярі святку-
вали без незручного сусідства.

- До шостого травня будівельні
роботи припинили, і свято ми про-
водили на території школи, - каже
директорка навчально-виховного
об’єднання Світлана Луцькова. –
Нашу огорожу відновили. Забудов-
нику не дали дозволу на проведен-
ня будівництва, яке там планувало-
ся. У цьому їм відмовлено. Усе, що
пошкодили, вони відновили, а за
рахунок міського бюджету нам зро-
били нове асфальтове покриття.

Ë³ë³ÿ ÊÎÂÀËÜ×ÓÊ,
067-367-95-22
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ФОТО ТИЖНЯ

8 червня     11:00     клуб «Тамерлан»

Òèñÿ÷³ ïðîïîçèö³é
ç çàðïëàòàìè
ñàìå äëÿ òåáå

â ãàçåò³
ÂÑ²Ì-îãîëîøåííÿ.

Òèñÿ÷³ ïðîïîçèö³é
ç çàðïëàòàìè
ñàìå äëÿ òåáå

â ãàçåò³
ÂÑ²Ì-îãîëîøåííÿ.

Øóêàºø ðîáîòó?Øóêàºø ðîáîòó?

Êóïè ò³ñòå÷êî – ï³äòðèìàé ôåñòèâàëü

На фестивалі GreenFest проводитимуть майстер-
класи з танцю

28 червня у Хмельницькому відбу-
деться потужний 24-годинний фести-
валь розвитку GreenFest. Аби все прой-
шло якнайкраще, потрібні гроші. До-
помогти організаторам може кожен,
придбавши солодку випічку.

Благодійні тістечка продаватимуться у ма-
газині «Рукавичка», що по Проскурівського
підпілля, з суботи, 14 червня. Особливістю
випічки є те, що її робитимуть самі волонте-
ри. Для тих, хто бажає долучитися до гар-
ної справи, буде проведений майстер-клас в
Общинному центрі «Тхія», що по Кам’я-
нецькій, 58/1. Бажаючих навчитися пекти
смаколики запрошують до центру 11 червня
на 18:00.

За словами організаторів, волонтери пек-
тимуть солодощі вдома, у день перед почат-
ком продажу, аби відвідувачі отримали свіжі
і смачні тістечка.

Îêñàíà ²ÑÀªÍÊÎ, 097-182-29-64

Довідка «ВСІМ»:
«GREEN FEST» –

це найбільший фес-
тиваль розвитку на
День молоді, що
відбудеться 28 чер-
вня на території Мо-
лодіжного парку в
Хмельницькому. Це
24-годинна програ-
ма з самого світан-
ку, десятки заходів,
майстер-класи, кон-
церти, спортивні
змагання.

У Хмельницькому відбувся чемпіо-
нат області з кінного спорту. В ньому
взяли участь 15 кінників. Вони боро-
лися не лише за почесні грамоти, ме-
далі та кубки, але й виборювали дру-

гий та третій розряди з кінного
спорту. Чемпіонат складався з двох ча-
стин. Глядачів вражали стрибками че-
рез перешкоди – конкур, та грацій-
ною ходою – виїздкою.

Íàø³ íà ñõîä³: ïîòð³áíî âñå – â³ä
áðîíåæèëåò³â äî çóáíî¿ ïàñòè
Ñèëîâèêàì, ÿê³ âîþþòü íà ñõîä³ êðà¿íè, ïîòð³áí³ îñíàùåííÿ òà ìåäè÷íå çàáåçïå÷åííÿ.
Íå ÷åêàþ÷è ä³é Ì³íîáîðîíè, ãðîø³ íà ï³äòðèìêó â³éñüêîâèõ ó Õìåëüíèöüêîìó çáèðàþòü
ãðîìàäñüê³ àêòèâ³ñòè, àáè ðåàãóâàòè íà ïîòðåáè àðì³¿ òóò ³ çàðàç

ЕКС-БЕРКУТІВЦІ ТАКОЖ НА СХОДІ

Ùî ïîòð³áíî ñïåöïðèçíà÷åíöÿì:

Перед від’їздом міліціонерів благословили

Бійцям восьмого окремого
полку спеціального призна-
чення вже передали близько
30 рюкзаків, бронежилети. Зі
столичного Майдану відправи-
ли декілька туристичних на-
метів та залишки медикаментів
– шприци, бинти.  Втім, осна-
щення на всіх не вистачає, а
ліки та засоби особистої
гігієни швидко закінчуються.

На захисті з березня
Бійці восьмого окремого полку

спеціального призначення елітної
військової частини А-0553 перебу-
вають у гарячих точках сходу Ук-
раїни. Тут вони захищають Батьків-
щину від агресора вже більше двох
місяців.

- Починаючи з березня, військові
від’їжджали на схід, - каже замко-
мандира по роботі з особовим скла-
дом 8-го полку спеціального при-
значення підполковник Ігор Сирота.
– Були деякі заміни, але вони не-
значні. Тобто, деякі військові по-
верталися до військової частини, де
їх переоснащували, вони мали мож-
ливість привести себе в порядок, а
потім їхали назад, тільки вже в
інший населений пункт. Загалом
настрій військових на висоті, вони
не падають духом, адже готувалися
до подібних речей. Їх просто так,
«голими руками», не візьмеш. Вони
мають високий рівень фізичної
підготовки. Нині хлопці гідно ви-
конують свої обов’язки.

Про кількість та місцеперебу-
вання хмельницьких спецпризна-
ченців Ігор Сирота не повідомив,
лише відмітив, що всі вони живі
та здорові.

Не купуйте зайвого
Замкомандира наголошує на

тому, що військовим на сході
потрібні засоби захисту – броне-
жилети, каски. Крім того, силови-
кам необхідні медикаменти та за-
соби гігієни. Щоб небайдужі гро-
мадяни не витрачали марно кошти,
військові подали список необхідних
їм речей до облдержадміністрації.
Волонтерів, які займаються благо-
дійною допомогою для силовиків,
просять не передавати їжу та не ку-
пувати зайве спорядження. Зокре-
ма йдеться й про дороговартісні
тепловізори – прилади для вияв-
лення цілей в умовах цілодобово-

КАСКИ
БРОНЕЖИЛЕТИ не нижче 5 класу захисту
– 500 штук. Корсар М3с
РОЗГРУЗКА – 500 (якщо бронежилети не
обладнані зовні додатковими кишенями)
СПАЛЬНІ НАМЕТИ 2,3,4-місні кольору хакі
чи воєнного окрасу – 40 штук
НАКОЛІННИКИ ТАКТИЧНІ
ЗАСОБИ ГІГІЄНИ
РЮКЗАКИ  Терра місткістю 30 або 70
літрів. Спокійних кольорів
Як допомогти восьмому окремому полку
спеціального призначення: допомогу мож-
на привезти безпосередньо до військової
частини за адресою Толстого, 4. Запиту-
вати командира частини.
Або звертатися до офіцера регіонального
медіа-центру Міністерства оборони Украї-
ни, підполковника Андрія Агєєва за теле-
фоном 097-748-03-74.

го спостереження, на які в Інтер-
неті вже збирають гроші. Ціна при-
ладу доходить до дванадцяти тисяч
доларів.

- Тепловізори – це завтрашній
день наших Збройних сил. А вра-
ховуючи сьогоднішні реалії та
вартість однієї одиниці, то краще
витратити ці кошти на більш не-
обхідні речі, - каже Ігор Сирота. –
В нас майже тисяча людей, ми ж
не будемо всім народом ним од-
ним користуватися. Без цього при-
строю ми можемо обійтися. А от,
наприклад, каски нам потрібні. Бо
маємо ті, в яких ще наші прадіди
воювали. Усе, що приносили і бу-
дуть приносити в частину, дійде до
місця проведення виконання зав-
дань наших військовослужбовців.
Звертаються люди, цікавляться, що
нам потрібно. Хочу висловити їм
вдячність, бо населення міста ак-
тивно допомагає нам.  Цигарки, цу-
кор, паперові рушники – хто що міг,
те й передавали. Стосовно їжі, то
після відомого випадку з отруєнням
на сході, наше керівництво заборо-
нило нам отримувати будь-які харчі.

Збирають кошти
Тим, хто хоче допомогти, може

привезти допомогу до військової
частини за адресою Толстого, 4.
Запитати командира частини. Крім
того, з військовими постійно три-
мають зв’язок хмельницькі актив-
істи. Вони створили  благодійну
організацію «Хмельницький фонд

захисту Вітчизни», до якої увійш-
ли представники бізнесу та гро-
мадські організації.  Головна мета
благодійників – зібрати кошти та
закупити необхідні  речі  для
військових, які знаходяться в га-
рячих точках, а також допомогти
сім’ям загиблих військовослуж-
бовців.

- Ми консультуємося з військо-
вими на передовій та з військо-
вими спеціалістами в Хмельниць-
кому, щоб не купувати нічого
зайвого, – каже голова благо-

- Тепловізори – це завтрашній день наших
Збройних сил. А враховуючи реалії та
вартість однієї одиниці, краще витратити ці
кошти на більш необхідні речі, - каже Ігор
Сирота. – Наприклад, каски нам потрібні. Бо
маємо ті, в яких ще наші прадіди воювали

    www.vsim.ua
Більше інформації на сайті

дійної організації Вікторія Сере-
дюк. – Зареєструємо фонд та
створимо рахунок, на який змо-
жуть кидати гроші всі охочі. Той,
хто захоче стати членом фонду,
при вступі в організацію буде ро-
бити  внесок у розмірі трьох ти-
сяч гривень. На майдані вже

зібрали більше 600 гривень. Крім
допомоги бійцям, у нас в статуті
вписана допомога сім’ям загиб-
лих, адже загиблим військовим
не присвоюється статус учасника
бойових дій, відповідно і сім’ям
нічим не допомагають.

Ë³ë³ÿ ÊÎÂÀËÜ×ÓÊ,
067-367-95-22

Правоохоронці роти міліції спецпризначення обласного управління міліції,
яка раніше називалася «Беркут», вирушили на схід України. Хмельничани
змінять своїх колег з Волині на блокпостах.
- Розпорядження щодо того, які саме завдання вони будуть виконувати та
на який термін залучаються, бійці отримають на місці, – говорить речник
обласного управління міліції Катерина Шуприган. – Це не перша їхня участь
в охороні громадського порядку на сході, за тиждень до виборів правоохо-
ронці повернулися з Донецька, де перебували протягом місяця.
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ÊÐÈÌ²ÍÀË

Винесли золото
У Хмельницькому в період з 11:00

години 7 червня до 10:30 години 8
червня по вулиці Прибузькій невста-
новлена особа проникла до квартири
63-річної місцевої жительки, звідки
викрала ювелірні вироби. Крадії зла-
мали серцевину замка.

Днем раніше в період часу з
08.00 до 15.00 години по тій же
Прибузькій невстановлені особи
шляхом підбору ключа проникли в
квартиру 31-річної місцевої жи-
тельки, звідки викрали 4150 гри-
вень та ювелірні вироби.

Квартиру 25-річної хмельничанки у
будинку по вулиці Свободи також об-
ікрали. В період з 16.45 години 6
червня до 16.00 години 8 червня не-
встановлена особа, підібравши ключ,
проникла у квартиру та викрала звідти
золоті вироби. Вартість збитків вста-
новлюється.

Надурили по телефону
52-річна дунаївчанка стала жертвою

шахраїв. Невідомі подзвонили жінці
по телефону та налякали її тим, що її
син нібито скоїв злочин. Щоб
звільнити його від тюрми, потрібно
перерахувати гроші. Жінка так і зро-
била, і вісім тисяч гривень опинилися
у шахраїв.

Шахраям повірила і 74-річна
хмельничанка. До неї зателефонува-
ла невстановлена особа, яка предста-
вила міліціонером, і під приводом
звільнення її сина від кримінальної
відповідальності заволоділа гроши-
ма в сумі 2000 гривень, які жінка пе-
рерахувала на вказаний їй рахунок.

Вкрали цигарки
У Раковому обікрали продукто-

вий кіоск, що знаходиться по ву-
лиці Довженка. Невідомі в ніч на 6
червня зламали замок на дверях та
проникли всередину. З приміщен-
ня викрали три тисячі гривень та
цигарки. Власник кіоску, 43-річний
хмельничанин,  звернувся до
міліції. Крадіїв шукають.

Грабують надворі
5 червня о 01.40 годині поблизу

магазину «Принцип» по вулиці
Шевченка пограбували 25-річного
хмельничанина. У чоловіка відібра-
ли срібний ланцюжок та мобільний
телефон «Флай». Днем раніше
близько 17.00 години по провулку
Київському невідомі забрали у 37-
річної хмельничанки золотий лан-
цюжок.

3 червня близько 23.15 години по-
близу школи по вулиці Щорса невста-
новлена особа  викрала в 62-річної
хмельничанки сумочку, в якій знахо-
дились мобільний телефон «Нокіа»,
300 гривень та особисті речі.

Крадіжка через вікно
В ніч на 5 червня в Нетішині не-

встановлена особа шляхом демонта-
жу решітки вікна проникла в офісне
приміщення гаражного кооперативу,
звідки викрала монітор та сейф з гро-
шима в сумі близько 30 000 гривень.

Затримали «вора в законі»
Кримінального авторитета на

прізвисько Паата Кутаїський затрима-
ли у готельно-ресторанному комплексі
у передмісті Хмельницького. Причи-
на – порушення ним міграційного за-
конодавства.

Як з’ясувалося, грузин порушив вста-
новлену у січні цього року заборону
в’їзду на територію України протягом
трьох років і прибув до Хмельниць-
кого, де був затриманий убозівцями.

Працівники Державної міграцій-
ної служби у Хмельницькому скла-
ли адміністративний протокол за
статтею 203 «Порушення іноземця-
ми та особами без громадянства пра-
вил перебування в Україні і транс-
портного проїзду через територію
України» Кодексу України про адм-
іністративні правопорушення.

Ñïðàâà ×åðâîíþêà: âîä³é
áóâ òâåðåçèì – åêñïåðò
Ðîçãëÿä ñïðàâè ñìåðòåëüíî¿ àâàð³¿ çà ó÷àñò³ ñèíà äåïóòàòà Äìèòðà ×åðâîíþêà ó
àïåëÿö³éíîìó ñóä³ òðèâàº. Íà ÷åðãîâîìó çàñ³äàíí³ ñëóõàëè ñóäìåäåêñïåðòà, áàòüê³â òà
áðàòà çàãèáëîãî, à òàêîæ ñâ³äêà. Çàñ³äàííÿ íå îá³éøëîñÿ áåç íîâèõ ïîäðîáèöü

Òîðãóâàâ «òðàâêîþ»
íà âîêçàë³

Ñï³éìàëè áðàêîíüºð³â

Незаконну рибалку припинили міліціонери та активісти

У браконьєрів в одному з сіл
Летичівського району на річці
Бужок вилучили вісім рибальсь-
ких сіток довжиною від 270 до
тисячі метрів. Загалом зловмис-
ники виловили більше дев’яти
сотень рибин, серед яких були
карасі, окуні, лящі.

Браконьєрів затримали 10 червня
близько сьомої години ранку під час
спільного рейду працівники обласно-
го управління Державної служби по
боротьбі з економічною злочинністю
та члени громадської організації
«Хмельниччина. Самооборона і конт-
роль».

П’ятеро мешканців району, найстар-
шому з яких 44 роки, а наймолодшо-
му – 20, не маючи спеціального доз-
волу, за допомогою сіток, які забо-
ронено використовувати для ловлі
риби, займались незаконним рибним

промислом. Цим вони порушили
«Правила любительського і спортив-
ного рибальства».

Відомості про подію внесено до
Єдиного реєстру досудових розсліду-
вань за ознаками кримінального пра-
вопорушення, передбаченого ч. 1 ст.
249 «Незаконне зайняття рибним,
звіриним або іншим водним добув-
ним промислом» Кримінального ко-
дексу України. Подібні дії караються
штрафом у розмірі від 170 до 340
гривень або обмеженням волі на
строк до трьох років, з конфіскацією
знарядь і засобів промислу та всього
добутого. Наразі триває досудове
розслідування. Оцінкою збитку, зав-
даного навколишньому середовищу,
займається Державна екологічна
інспекція у Хмельницькій області.

Âëàä ÃÎÐÄ²É, 0382-78-98-38

Наркодилера затримали під час збуту марихуани

Ó Ðàêîâîìó ³ Ãðå÷àíàõ
îá³êðàëè õðàìè

Ôàëüøèâ³ «ñîòêè»
На залізничному вокзалі

Хмельницького затримали 24-
річного наркодилера. Працівни-
ки лінійного відділу міліції
спіймали торговця наркотиками
під час збуту марихуани.

Під час оперативної закупівлі пра-
воохоронці затримали його «на гаря-
чому».

- Підозрюваний від дачі показів ка-
тегорично відмовився. Незважаючи на
це, у слідства виявилось достатньо
зібраних та задокументованих доказів,
аби оголосити хлопцеві про підозру у

вчиненні кримінального правопору-
шення, передбаченого частиною 2
статті 307 Кримінального кодексу Ук-
раїни – незаконне зберігання та збут
наркотичних засобів, – розповів на-
чальник лінійного відділу міліції на
станції Хмельницький Вадим Боб-
ровський.

Наразі зловмисника взято під вар-
ту, триває досудове слідство. Підоз-
рюваному загрожує позбавлення волі
на строк від 6 до 10 років.

Âëàä ÃÎÐÄ²É, 0382-78-98-38

В одному з храмів греко-като-
лицької церкви пошкодили си-
стему опалення, викрали елект-
рокотел та пилки, а з іншого ви-
несли півтори тисячі гривень.

У церкву святого Архистратига
Михаїла у Раковому зловмисники
проникли 27 травня через вікно у
підвалі, повідомляє інформаційний
ресурс Української греко-католиць-
кої церкви з посиланням на настоя-
теля обох церков отця Віталія Фу-
торського. Звідти винесли котел,
болгарку, електропилу. Інші скла-

дові системи опалення від’єднати
крадіям не вдалося, але через на-
магання це зробити система зазна-
ла значних пошкоджень.

2 червня крадії навідалися до хра-
му Всіх святих українського народу
у Гречанах. Звідти злочинці поцу-
пили півтори тисячі гривень, які при-
хожани збирали для встановлення
сигналізації.

Настоятель звернувся до міліції,
ведеться слідство.

Ìàêñèì ÄÎÍÅÖÜ, 0382-78-38-98

Як і на попередньому засіданні, Дмитра Червонюка
підтримували друзі

За словами лікаря, судово-ме-
дичного експерта відділу екс-
пертиз потерпілих, обвинуваче-
них та інших осіб Хмельницько-
го обласного бюро судово-ме-
дичної експертизи Катерини
Кравець, водій Дмитро Черво-
нюк на момент скоєння аварії
був тверезим.

Згідно висновку, у крові водія ви-
явлено 0,42 проміле алкоголю, «що
може відповідати незначному впливу
алкоголю в момент забору крові».
Якому ступеню сп’яніння це може
відповідати, лікар не пояснила.

Близько години експерт поясню-
вала присутнім, на підставі чого
вона робила висновки. Судді по-
просили експерта надати мето-
дичні рекомендації, на які та по-
силалася, говорячи про експерти-
зу. При собі документа експерт не
мала і навіть одразу й не пригада-

ла його назви. Тому судді вимага-
ли їх надати, для цього була ого-
лошена перерва.

Повернувшись до зали суду, експерт
надала рекомендації суддям для оз-
найомлення. Згодом і всі присутні
мали можливість побачити правила.

- В нас є 0,42 проміле. Згідно
вашої методички, 0,4 проміле – це
незначне алкогольне сп’яніння. Тоді
до вас конкретне запитання: незначне
алкогольне сп’яніння – це треба роз-
цінювати, що людина знаходиться в
стані алкогольного сп’яніння чи не в
стані? Бо це питання, на яке ми хоче-
мо почути відповідь, - запитала у екс-
перта суддя Інна Вітюк.

- Якщо менше 0,4 проміле, сп’янін-
ня практично відсутнє, або похибка
методу газохроматографічного. 0,4
проміле – незначне алкогольне сп’я-
ніння, від 0,5 до 1,5 – легке алко-
гольне сп’яніння, – процитувала до-

кумент експерт.
Під час засідання батьки Крушель-

ницькі зі смутком розповідали про
день загибелі свого сина Олега. Дмит-
ро Червонюк знову кілька разів про-
сив вибачення у родини загиблого.

Наступне судове засідання відбу-
деться 13 червня о 14:30.

Âàëåíòèíà ÌÀÐÖÎÍÜ,
093-56-55-770

У Хмельницькому збільшився
обіг фальшивих грошей. Так,
протягом кількох останніх днів
із філій провідних банків Украї-
ни в Хмельницькому надійшли
сумнівні банкноти для проведен-
ня досліджень. Згідно з дослід-
женнями, визнано підробленими
банкноти номіналом у 500 гри-
вень, дві по 100 гривень та одна
– 50 гривень.

Правоохоронці за даним фактом
внесли  відомості до єдиного реєстру
державних розслідувань за ознаками

частини 1 статті 199 Кримінального
кодексу України – підробка грошей.

Міліція міста звертається з прохан-
ням до всіх громадян бути уважними
при розрахунках під час купівлі то-
варів, особливо на ринках. В разі ви-
явлення такого факту потрібно одра-
зу звернутись до правоохоронних
органів.

Âëàä ÃÎÐÄ²É, 0382-78-98-38
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Ðÿòóâàëüíèê âðÿòóâàâ æèòòÿ äåâ’ÿòüîì ëþäÿì,
ñåðåä ÿêèõ ÷åòâåðî ä³òåé

Рятувальник Сергій Рудий
завжди готовий прийти
на допомогу

Необережність на воді ледь
не коштувала життя цілій ком-
панії. Якби не рятувальник,
який опинився поблизу, про-
гулянка могла б закінчитися
трагедією.

8 червня близько восьмої годи-
ни вечора компанія з п’ятьох до-
рослих та чотирьох дітей намага-
лася перетнути річку Вовк у Де-
ражні на металевому човні, який
може витримати одночасно не
більше шести осіб. Не допливши
до берега близько ста метрів, чо-
вен почав розхитуватися та пере-

кинувся.
У це час неподалік місця події у

вільний від роботи час на власно-
му човні рибалив 30-річний коман-
дир відділення 11-державної по-
жежно-рятувальної частини, стар-
ший сержант служби цивільного
захисту Сергій Рудий.

Побачивши, що сталося, ряту-
вальник не розгубився і відразу ки-
нувся на допомогу. На човні він
доплив до людей, які перебували у
воді, та відразу дістав з річки чо-
тирьох дівчаток віком від семи до
десяти років. П’ятеро дорослих,

тримаючись за човен, залишалися
у воді до приїзду рятувальників, які
згодом транспортували потерпілих
до берега та передали лікарям
швидкої медичної допомоги. На
даний час життю та здоров’ю по-
терпілих нічого не загрожує.

- Завдячуючи самовідданості ря-
тувальника, який не тільки проявив
громадянський обов’язок та нави-
ки рятувальника, але й за збігом
обставин опинився у потрібний час
на місці трагедії, вдалося врятува-
ти дев’ять людських життів, - гово-
рять у прес-службі відомства. –

Адже глибина річки у місці, де пе-
рекинувся човен, сягала трьох
метрів та не залишала шансів на по-
рятунок.

Держслужба України з надзви-
чайних ситуацій вкотре застерігає
громадян – не нехтуйте елементар-
ними правилами поведінки на воді.
В жодному разі не заходьте у воду
напідпитку та не ставте під загрозу
життя своїх дітей.

Â³êòîð³ÿ ÏÎÄ²ËÜÑÜÊÀ,
067-859-97-54

Îá³êðàâ îäíå àâòî, ³íøå – âèêðàâ

Äà³øíèê ïîïàâñÿ íà
õàáàð³

Çà çðàäó ïîìñòèëàñÿ êðàä³æêîþ

Правоохоронець користувався своїм службовим
становищем

Правоохоронець вимагав від
чоловіка дві тисячі гривень за
заміну йому посвідчення водія.

Підозру у вчиненні кримінально-
го правопорушення висунули пра-
цівнику центру надання послуг, по-
в’язаних з використанням автотран-
спортних засобів, управління Дер-
жавтоінспекції в Хмельницькій об-
ласті. Його звинувачують в одер-
жанні неправомірної вигоди. Це
кримінальне правопорушення пе-
редбачене частиною четвертою
статті 368 Кримінального кодексу

України – одержання хабара.
Обвинуваченому загрожує ув’язнен-

ня до дванадцяти років з позбавлен-
ням права обіймати певні посади чи
займатися певною діяльністю протя-
гом трьох років, з конфіскацією май-
на та зі спеціальною конфіскацією.

Наразі суд  обрав для підозрюва-
ного запобіжний захід – заставу, та
накладено арешт на його майно. До-
судове розслідування здійснюється
слідчими прокуратури.

Âëàä ÃÎÐÄ²É, 0382-78-98-38

Викрадений автомобіль
безхатченко залишив
посеред дороги

20-річний мешканець села у
Хмельницькому районі, який
вже був засуджений за крадіж-
ки, знову взявся за старе.

Нещодавно суд визнав хлопця вин-
ним у вчиненні майнових злочинів,
але призначив умовний термін. Пару-
бок вирішив не обтяжувати своїх ро-
дичів та поселився у власноруч збу-
дованому шалаші неподалік свого
села. На життя він заробляв крадіж-
ками.

На початку травня  20-річний мо-
лодик, тиняючись вулицями села, на
одному із дворів побачив автомобіль
«Daewoo Sens». Огледівшись та поба-
чивши, що довкола нікого немає, він
зайшов на подвір’я, розбив вікно ав-
томобіля і викрав із нього відеореє-
стратор та барсетку із документами та
банківськими картками.

- На жаль, необачний власник по-
ряд із картками зберігав і PIN-коди
до них, тож крадій у найближчому -

банкоматі успішно зняв з них 8 тисяч
гривень. Документи, правда, залишив
під сільським магазином, - каже реч-
ник Хмельницького обласного управ-
ління міліції  Катерина Шуприган.

А нещодавно парубок знову
«відмітився», але в іншому селі. На
узбіччі вулиці він побачив «п’ятірку»,
двері якої виявились незамкненими.
Він сів за кермо і далі вже пересував-
ся на колесах. А коли автомобіль ви-
явився непотрібним, залишив його у
лісосмузі.

Правоохоронці затримали зловмис-
ника прямо посеред дороги, коли той
прямував в напрямку обласного цент-
ру. Наразі він перебуває під вартою.
Стосовно підозрюваного відкрито кри-
мінальне провадження за частиною 1
статті 185 «Крадіжка» та частиною 1
статті 289 «Незаконне заволодіння
транспортним засобом» Кримінально-
го кодексу України. Наразі він пере-
буває під вартою. Йому доведеться

відповісти за незаконне заволодіння
автотранспортом та крадіжку.

Âëàä ÃÎÐÄ²É

У Віньківцях 29-річна жінка
обікрала коханку чоловіка та ра-
зом із приятелем вкрала гроші
й цінні речі з гаража місцевого
жителя. Свої вчинки жінка вип-
равдовувала зрадою коханого.

Жінка зателефонувала до Вінько-
вецького райвідділу міліції і попро-
сила правоохоронців приїхати і розі-
братися в «любовному трикутнику»,
адже запідозрила чоловіка у зраді. З
конкуренткою намагалася з’ясувати
стосунки самотужки, але окрім взає-
мних образ і простягання рук, ні до
чого доброго це не призвело.

У райвідділі з жінками провели
профілактичну бесіду, склали на них
адмінпротоколи за дрібне хуліганство
і відпустили.

Прямо з відділку нещодавні конку-
рентки разом пішли до найближчого
кафе. Перебуваючи у стані алкоголь-
ного сп’яніння, дружина все-таки три-
мала образу на суперницю, тому не-
помітно викрала у неї мобільний те-
лефон. Міліціонерам жінка пояснила,
що зробила це для того, щоб хоч якось
помститися коханці благовірного.

Та після цього разом зі своїм знай-
омим вона скоїла ще одну крадіжку.

Близько одинадцятої години вечора
проникла в гараж, який належить 76-
річному місцевому жителю, звідки
викрала 400 гривень, банківські карт-
ки та деякі цінні речі.

Після отримання повідомлення про
злочини оперативники встановили
особу зловмисниці. Викрадені речі
вилучили. Жінці оголошено про
підозру у вчиненні кримінальних пра-
вопорушень, передбачених частиною 1
та частиною 3 статті 185 «Крадіжка»
Кримінального кодексу України.

Âëàä ÃÎÐÄ²É

Ôóðà âð³çàëàñÿ â àâòî ì³ë³ö³îíåð³â

Внаслідок зіткнення вантажівки та легковика постраждали три
правоохоронці. Фото з соцмереж

4 ÷åðâíÿ ïîáëèçó çàâîäó «Òåðìîïëàñòàâòîìàò» ç³øòîâõíóëèñÿ âàíòàæ³âêà òà àâòîìîá³ëü Äåðæàâíî¿
ñëóæáè îõîðîíè. Âíàñë³äîê àâàð³¿ òðè ïðàâîîõîðîíö³ îòðèìàëè òðàâìè ð³çíèõ ñòóïåí³â âàæêîñò³ ³
çíàõîäÿòüñÿ ó ë³êàðí³. Çàãðîçè ¿õíüîìó æèòòþ âæå íåìàº

- Близько 20.30 автомобіль  «DAF XF
95.480», який рухався по вулиці Зенітній,
зіштовхнувся з автомобілем правоохо-
ронців «Daewoo Lanos», який рухався по
вулиці Курчатова. В результаті аварії водій
автомобіля «DAF» тілесних ушкоджень не
отримав. А працівники міліції, які пере-
бували у службовому автомобілі – водій
та двоє пасажирів, – отримали політрав-
ми різних частин тіла. Транспортні засоби
зазнали  механічних ушкоджень. Водії
були тверезі, – каже старший інспектор
відділу Державтоінспекції у Хмельницько-
му Андрій Прокопенко.

Двох працівників Держслужби охорони гос-
піталізували до обласної та одного – до міської
лікарень.

- 26-річний постраждалий з політравмою по-
ступив до реанімації у край важкому стані. У ньо-
го переломані і ребра, і кістки. Вчасно надана
медична допомога дозволила вивести його з
шоку. Станом на 10 червня стан його здоров’я
середньої важкості, хворого перевели до трав-
матологічного відділення, – каже заступник го-
ловного лікаря міської лікарні з хірургічної ро-

боти Михайло Соболь.
22-річного працівника Держслужби охорони

доставили до нейрохірургічного відділення об-
ласної лікарні у вкрай важкому стані.

- Хворий поступив з гематомою і вдавленим
переломом черепа. У той же день його проопе-
рували. Станом на 10 червня він може ходити,
стан його стабільний, - каже чергова медсестра
нейрохірургічного відділення Раїса Ліщук.

41-річний правоохоронець потрапив до реані-
мації обласної лікарні. 6 червня його перевели
до травматологічного відділення.

- За фактом дорожньо-транспортної при-
годи внесено відомості до Єдиного реєстру
досудових розслідувань і відкрито криміналь-
не провадження за статтею 286 частиною 1
Кримінального кодексу України «Порушення
правил безпеки дорожнього руху або  експ-
луатації транспорту особою,  яка керує транс-
портним засобом, що спричинило потерпіло-
му середньої тяжкості тілесне ушкодження.
Справу передано до прокуратури, – каже
Андрій Прокопенко.

Îëåíà ÑÒÎÉÊÎ, 067-859-97-54

ÍÎÂÈÍÈ
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Â³êòîð Äóíàºâñüêèé: â íàñ –
äèíàñò³ÿ àðõ³òåêòîð³â
ßê çì³íþºòüñÿ Õìåëüíèöüêèé, ùî íîâîãî ç’ÿâëÿºòüñÿ ³ ÿê çáåðåãòè ñòàðîâèííå îáëè÷÷ÿ ì³ñòà, çíàº
ãîëîâíèé àðõ³òåêòîð Â³êòîð Äóíàºâñüêèé. Â³í íå óÿâëÿº ñâîãî æèòòÿ áåç êðåñëåíü òà ïëàí³â ³ ïåðåêîíàíèé
– íàøîìó ì³ñòó º êóäè çðîñòàòè, àáè ñòàâàòè êðàùèì ³ ãàðí³øèì

- Я дуже хочу доробити проект острова на пляжі. Я бачу там парк, палац урочистих
подій, щоб там могли люди і одружуватися, і реєструвати народження дітей. Дуже
хочеться, щоб все було по-молодіжному, по-сучасному, - каже Віктор Дунаєвський (53)

ДОСЬЄ:
Народився 16.11.1960 року
Одружений, має сина
Улюблена музика: Кріс Рі
Улюблений фільм: «Потоп»
Хобі: пасіка, книги

- У вільний час, окрім
читання книжок, я дуже
полюбляю відпочивати
на природі. На ставку,
озері чи іншій водоймі
мені подобається
рибалити та пірнати, -
говорить архітектор

- В нас династія архітекторів.
Моя дружина Ірина Михайлівна
та син Тарас також у цій справі.
Ми всі троє закінчували
Львівську політехніку, навчали-
ся на архітектурному факультеті,
- говорить Віктор Дунаєвський.
– Все наше життя пов’язане з
кресленням, проектами, робо-
тою з замовниками, будівельни-
ками. Якщо всі знаходяться в
такій сфері, то 30 % спілкуван-
ня вдома, звісно ж, також про
роботу, а тим більше, що моя
дружина –  обласний архітектор,
а я міський. Інколи навіть і спе-
речаємося, як і у кожній сім’ї
таке буває, це ж життя. Адже
змінюється законодавство, по-
трібно багато чого обговорити,
в кожного є свої думки та ідеї.
Але ми завжди знаходимо ком-
проміс у будь-якому питанні.

Робота архітектора – це робо-
та з паперами чи з людьми? З чим
частіше доводиться стикатися?

- Я – людина проста, і люди, які
мене знають, можуть підтвердити це.
На роботі і вдома в мене такого немає,
щоб я надягав на себе формат держав-
ного службовця. В мене відбувається
постійна робота з людьми. Вникаю в
кожну ситуацію. Доволі часто люди
сперечаються зі своїми сусідами, при-
ходиться мирити їх. Хтось не може под-
ілити межу на ділянці, в когось яблуня
росте не в той бік, сонце не там світить
чи трава не така росте, вода не туди
тече… Маса нюансів побутових, людсь-
ких. Іноді буваю у ролі вихователя, як
у шкільному закладі, бо людей треба
навчити, якось звести їх до спільного
знаменника у прийнятті рішення, аби
обом підходило. На жаль, не завжди
це вдається, адже люди різні у своєму
ставленні до життя, у кожного свій ха-
рактер. Але коли бачиш, що люди
йдуть з кабінету з розумінням, з гар-
ним настроєм, то й самому стає неаби-
як приємно.

У вас з родиною приватний
будинок. При його будівництві

чи були якісь розбіжності у про-
ектуванні, адже кожен його ба-
чив по-своєму?

- В нас сім’я дружня, тому ми все
обговорюємо. Особливих розбіжнос-
тей не було. Всі зійшлися на тому,
що він має бути практичним та функ-
ціональним. Як правило, архітектори
будують свої будинки без проектів. Це
як чоботар без чобіт, так і виходить у
архітектора (сміється – прим. авт.).
Все спонтанно вирішується. Я не
відношуся до будинку якось по-
міщанському, кожна людина індиві-
дуальна й обирає, що і як повинно
бути у його власному домі.  Моє таке
правило по життю – має бути все не-
обхідне та достатнє.

Для дружини – це кухня, на якій
ми родиною збираємося й смакуємо
їжу, яку Ірина приготувала. Для мене
повинна бути якась бібліотека, в якій
багато книг. Ми багато часу проводи-
мо на роботі, тому додому хочеться
прийти й трохи відпочити, тому все
практично мене влаштовує. А в когось
інше бачення краси і бачення своєї
оселі. Хтось має велику бібліотеку,
хтось – велику залу для прийому гос-
тей, хтось ставить більярдну чи ро-
бить ігрову кімнату .

Маючи таку велику бібліоте-
ку, що Ви полюбляєте читати?

- В основному на це немає багато
часу, але коли вдається вирвати з тако-
го насиченого життя хвилинку, обов’яз-
ково читаю. В основному це література
по архітектурі, завжди треба тримати
себе у формі як архітектор. Але окрім
того, є інші цікаві для мене книги.

Інтернет не замінює книги?
- Ні, може, я вже не такої молодої

формації. Для мене книга в Інтернеті
і книга в руках – це зовсім інші речі і
сприйняття. Я повинен її відкрити,
можу декілька разів повертатися до
якоїсь певної теми, що зацікавила.
Хтось збирає монети, хтось марки, я
збираю багато книг, які мені подоба-
ються. Тому я навіть можу сказати, що
це є моїм хобі. Бібліотека в мене не-
погана, вона така, яка мені дуже ціка-
ва. З’являються книги по-різному. От
сьогодні мене якась книга зацікавила,
то вона в мене неодмінно з’являєть-
ся, деякі подарували. Я навіть не
підраховував, скільки їх там. З Інтер-
нетом я також товаришую, але більше
вже по пошуку якоїсь нової інфор-
мації, новин.

Як відпочиваєте, проводите
свій вільний час?

- Як такого відпочинку практично не
буває. Ми ще будуємося. В нас є гар-
ний сад, пасіка, якою я займаюся.
Воно, звичайно, дуже відволікає від
повсякдення, адже як я вже говорив,
на роботі доводиться спілкуватися з
різними людьми. Тому вдома, на
пасіці я можу відпочити. Дуже полюб-
ляю поїздки на природу – у ліс, на
озеро.

А хто Ваші друзі?
- Як правило, це архітектори, буді-

вельники, конструктори, люди, які по-
в’язані з цим. Вони також будують,
проектують, щось створюють, їм це
цікаво. Ми завжди знаходимо спільну
мову, обговорюємо різноманітні про-
екти, ділимося інформацією. Їздимо
відпочивати на природу, на море, в
нас є гарна компанія. Шкода, що ми
останній раз років п’ять назад їздили.
То було під Одесою, у Вілково, там
такі степи широкі, дуже гарна приро-
да. До нас приїжджали друзі з Моск-
ви, Кишинева. З роками все важче
збиратися. У кожного свої родини,
діти, онуки. Все більше з’являються
певні родинні обов’язки, навантажен-
ня. Все важче піднятися…

- Як в декількох словах може-
те себе охарактеризувати?

Мені самому якось важко сказати,
людям зі сторони краще видно. Ска-
жу так, що ворогів в мене немає. Я
завжди намагаюся навіть в конфлікт-
них ситуаціях знаходити компроміс. В
мене немає якихось диктаторських яко-
стей, я намагаюся з розумінням ста-
витися до всіх людей. Нікого не зас-
тавляю і нікому не нав’язую свою точ-
ку зору, що це треба зробити так, а
не інакше. Людина вільна у своїх по-
глядах на життя. Адже якщо когось
заганяти у свій певний формат, то потім
виходить дещо складно. Спочатку
здається, що людина розуміє, а потім
виникає певний супротив, щось почи-
нає не подобатися і немає нормаль-
ного діалогу. Людина повинна все зро-
зуміти сама. На роботі я нікого не
«строю», але бачу, що всі адаптува-
лися до мене і розуміють. Я не став-
лю якісь певні свої рамки, бо я так
хочу, є рамки суто адміністративні, які
вони повинні виконати. А людина сама
вимірює, скільки їй потрібно для усв-
ідомлення часу.

Що у місті хотіли б побудува-
ти, чи є якась мрія, яку хочете
втілити у життя?

- Є в мене декілька таких задумів.
Я дуже хочу доробити ескізний про-
ект, якого в нашому місті ще не було.
Ідея така – на нашому острові, що на
річці біля міського пляжу, зробити
привабливий для людей центр. Я бачу
там парк, палац урочистих подій, щоб
там могли люди і одружуватися, і реє-
струвати народження своїх дітей.

Дуже хочеться, щоб все було по-
молодіжному, по-сучасному. Аби
люди там могли святкувати свої зна-
менні дати… Хмельничани зможуть гу-
ляти по мосту, який буде вести до ос-
трівка. Це так гарно та романтично.

Хочу, щоб цей центр підіймав
людям настрій. А то ми живемо
собі в якісь такій площині, де мало
хто куди виривається, в нас не таке
стрімке місто, щоб щодня відбува-

лися якісь події.
Коли Ви плануєте розпочати

ці зміни?
- На всі задуми потрібні чималі кош-

ти, інвестори. Сподіваємося, вони не-
одмінно знайдуться. Років за два мож-
на цей проект втілити у життя, до цьо-
го ще півтора роки підготовки. Адже
необхідно, щоб все це було прорахо-
ване, зроблені технічні умови, визна-
чені підрядники. Такі комплекси ро-
бити складно, і, на жаль, в місті тако-
го мало будується. У нас в основному
будується житло, яке не вимагає яко-
гось складного зовнішнього оздоб-
лення, а всередині кожен собі робить
все на свій смак. Такі ж комплекси
ідуть завжди під «ключ».

Багато людей хвилюються,
коли щось нове будується у
місті. Наприклад, коли на
«співочому полі» будували
гіпермаркет та інші розважальні
центри, було чимало розмов…

- Час змінює людей, їхні погляди,
розуміння. Десь люди їздять, щось
бачать в Україні, за кордоном. І коли
щось гарне, корисне, практичне з’яв-

ляється в місті з часом, вони радіють.
В нашому місті є такі місця,

які Вам до вподоби найбільше?
- Складно сказати, адже я на все

дивлюся як архітектор, і все повинен
зробити, щоб місто стало приваблив-
ішим. Потрібно розробити план де-
тального розпланування центральної
частини міста. Це дуже болюче питан-
ня. Також нам треба розробити план
озеленення міста, бо робиться все в
основному якось стихійно.

Ми маємо значну кількість пам’яток
архітектури місцевого значення, тому
історико-архітектурний опорний план
вкрай потрібен, з визначенням охо-
ронних зон. В нас пам’ятники хоч і не
республіканського значення, а місце-
вого, але цей шарм історичності не-
обхідно зберігати. На центральній ву-
лиці міста треба зробити охоронні
зони. Центр хоч і бізнесова складова,
але він належить всім жителям міста,

і тут потрібен індивідуальний підхід.
Повинна бути досить продумана про-
грама, щоб всі мешканці нашого міста
отримували позитив, буваючи там. Я
думаю, що ці всі плани будуть роз-
роблені, головне – йти у правильно-
му напрямку.

Яким Ви бачите Хмельницький
за 5-10 років? Що буде в місті
незабаром такого, чого в нас
досі не було?

- Я – за комплексне озеленення
міста, в якому буде визначена схема
парків. В нас є парк відпочинку, денд-
ропарк, лісопарк, лугопарк, сад-парк.
Є парки, в яких 70 % складають газо-
ни. Нам потрібні лугопарки, щоб були
безмежні газони, гаї. Зараз у Хмель-
ницькому в пріоритеті будівництво
житла, звісно – це життєво необхідні
речі, але люди з часом будуть вима-
гати якогось культурного відпочинку,
дозвілля.

Ми також розробили кошторисну
документацію на парк, що буде від ву-
лиці Свободи до Старокостянтинівсь-
кого шосе. По вулиці Прибузькій має
будуватися великий спортивний ком-
плекс, аквапарк з розвиненою інфра-
структурою, льодовий палац, набе-
режна, фонтани, 12 мостів. В аква-
парки, яких має бути декілька, будуть
приїжджати люди з інших міст. В
спортивних залах можна буде прово-
дити різноманітні змагання. Наприк-
лад, в сучасному залі боксу - турніри
республіканського рівня, зали би не
пустували. У сучасному льодовому кат-
ку формувалися б хокейні команди,
діти та дорослі займалися б фігур-
ним катанням, було б  все прекрасно.

Я дуже хочу, щоб наше місто було
гарним, зеленим, розвиненим. В нас
для цього є величезний потенціал,
річка Південний Буг, озера, парки…
А головне – позитивний настрій та
любов хмельничан.

Âàëåíòèíà ÌÀÐÖÎÍÜ,
093-565-57-70

- Як правило, архітектори будують власні
будинки без проектів. Це як чоботар без
чобіт. Все вирішується спонтанно. Моє
правило по життю таке – все має бути
необхідне та достатнє, - каже головний
архітектор міста Віктор Дунаєвський
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Åêñòðåìàë³â ç Õìåëüíèöüêîãî, Õåðñîíà
³ Äí³ïðîïåòðîâñüêà îá’ºäíàëà ãðà
Í³÷, ãóðê³ò ìîòîðó àâòîìîá³ëÿ, ùî íàáëèæàºòüñÿ… Ç ìàøèíè âèá³ãàþòü ëþäè ó êàìóôëÿæ³, ç ðàö³ÿìè
òà ë³õòàðèêàìè. Íå ëÿêàéòåñÿ – öå íå ò³òóøêè ³ íå òåðîðèñòè. 21 ÷åðâíÿ ó Õìåëüíèöüêîìó â³äáóäåòüñÿ
åòàï Ë³ãè ó ³íòåëåêòóàëüíî-åêñòðåìàëüí³é ãð³ – êâåñò³

- Етап Ліги – це завжди складно, фізичні навантаження серйозні, але потім є що
згадати, - говорить Валентин Відоменко (31), праворуч

Квест – це міська гра, у якій
команди на швидкість виконують
різні завдання, розташовані на
різних локаціях. Місцезнаход-
ження об’єктів зашифроване у ре-
бусах. Команді потрібно розгада-
ти загадку, дістатися до місця та
знайти спеціальний код чи напис
у цьому об’єкті, або ж отримати
його, виконавши завдання орган-
ізатора, щоб вирушити до наступ-
ної точки. Хто першим розгадає
усі загадки, той і переміг.

Чому до Хмельницького з’їдуть-
ся гравці зі всієї України і
скільки годин учасники розгаду-
ватимуть складні завдання та про-
ходитимуть цікаві випробовуван-
ня, «ВСІМ» розповів організатор
Quest.ua Валентин Відоменко.

- Ліга – це формат найскладніших
ігор для найбільш титулованих і
найбільш досвідчених команд. У цьо-
му сезоні буде проведено дев’ять ігор
по всій Україні, які виявлять за рей-
тинговими підсумками найсильніші ко-
манди України. Даний формат перед-
бачає проведення гри не лише у само-
му місті, а й у області чи навіть кількох

- Нам потрібно було залізти
у фонтан у ластах і, не
торкаючись руками,
прогнати по колу паперовий
кораблик. Таке завдання, -
говорить учасниця квесту
Ірина Недял (26). - Це було
весело

сусідніх областях, аби було зрівняно
шанси на перемогу між місцевими ко-
мандами та командами з інших регі-
онів нашої держави.

Чому етап проводиться у
Хмельницькому?

- Ми подавали заявку ще у минуло-
му році. Це цікаво – організувати зма-
гання такого рівня. Цього року підібра-
лась досвідчена команда організаторів
з Вінниці, Рівного та Хмельницького,
які відіграли не одну гру в інших регі-
онах та мають за плечима великий
досвід із написання та проведення ігор
різних форматів. Етапи Ліги проводять-
ся вже більш ніж п’ять років. До того
ж, Хмельницький прийматиме Етап вже
не вперше. На теренах нашої області
ігри такого формату проводились у
2009-му, тоді перемогла команда зі
Львова, у 2010-му перемогли кияни, та
у 2012-му році – перемогу знову свят-
кували львів’яни.

Звідки приїдуть команди цьо-
го разу?

- Географія учасників етапу дуже ши-
рока, будуть представлені команди з
усіх регіонів України. Найпотужніши-
ми на сьогодні є команди із Харкова,
Донецька та Луганська, практично нічим
не поступаються їм команди із Києва,
Одеси, Дніпропетровська. Якщо казати
про Західний регіон нашої держави,
то тут завжди потужно грають команди
зі Львова та Житомира. Наразі заявле-
но 11 команд – з Києва, Дніпропет-
ровська, Херсона, Одеси, Вінниці,
Рівного… Чекаємо і зі Львова, і з Лу-
ганська. Щодо хмельницьких команд,
то честь міста зголосились захищати дві
наші найдосвідченіші команди:
KUZMA_STAR, та Мартовские КотЫ.

Квест – гра доволі помітна для
життя міста. Чи попереджали ви
про свої дії правоохоронців?

- Відверто кажучи, раніше офіційно
ми цього не робили. Але перед нами
проводили етап у Житомирі й в Одесі,
то вони попереджали обласні управлі-
ння міліції, а ті вже повідомляли свої
підрозділи про гру. І це логічно, вра-
ховуючи теперішню ситуацію. Ну уяви
– ніч, а тут мужики у камуфляжі біга-
ють… Люди не зрозуміють.

А взагалі-то, у Хмельницькому в нас
ніколи з проведенням проблем не було.
За всі п’ять років, навіть коли зупиняли
даішники, пояснюєш, що граєш у квест –
і все, без жодних запитань. В інших
містах, де ми грали, в принципі, так само.
Був, правда, у Вінниці інцидент, але там
команди самі винні. Переплутали об’єкт
і влізли в недобудову, яка була під охо-
роною. Охоронець викликав наряд, одну
з команд затримали десь на півгодини,
поки не зв’язалися з організаторами. Зви-
чайно, їх після пояснень відпустили, але
час вони втратили.

Тому, звичайно, ми підготуємо усі
листи і попередимо правоохоронців.
Після нас буде гра в Дніпропетровсь-
ку, Донецьку, Харкові, Києві, мала бути
у Херсоні і Сімферополі, але її, зрозу-
міло, переносять. У Луганську повинен
був бути «Закритий Кубок», турнір
найсильніших, але там його у зв’язку з
ситуацією точно не будуть проводити.
Це завершальна гра, яка не входить до
Ліги, можливо, її перенесуть. Але поки
ніхто не знає. Тут хоча б Лігу дограти.

Яка тривалість цієї гри?
- Це завжди важко вирахувати, тому

що неможливо передбачити швидкість,
з якою будуть переміщуватись коман-
ди по області, швидкість, із якою ко-
манди будуть вирішувати, як виконува-
ти завдання, які перед ними поставлять
організатори, перешкоди, які можуть
виникнути у команд як на самих об-
’єктах, де буде проходити гра, так і по
маршруту до них, погодні умови тощо.
Усе це невід’ємні складові гри, і у цьо-
му є свої переваги, бо це незабутня
пригода, яку неможливо достеменно
запрограмувати чи передбачити, завж-
ди знайдеться місце форс-мажору.
Отже, тривалість гри можна визначити
лише приблизно. Даний етап, для пер-
шої команди, що фінішує, ми оцінює-
мо приблизно у 13-14 годин.

Зрозуміло, що секрети цієї гри
розкрити перед початком не
можна, але у чому особливість
етапу Ліги?

- Це формат виключно для досвідче-
них команд. Тому складність таких ігор
у плані авторських задумів та рішень пе-
ресічній людині може здатись відвер-
тою маячнею, позбавленою будь-якої
логіки. До того ж, на таких іграх завж-
ди присутній елемент фізичних наван-
тажень. Скажімо, це можуть бути кілька-
кілометрові забіги, орієнтування на

місцевості, переміщення між віддалени-
ми, але пов’язаними між собою об’єкта-
ми тощо. Організаторами спеціально
підбираються цікаві об’єкти для гри –
непрацюючі заводи чи фабрики, заки-
нуті військові частини, недобудовані бу-
динки, рештки сільських господарств...
Та й сам темп гри завжди морально тис-
не, адже головна суть гри – це швидко
виконати усі завдання, а коли тобі у по-
тилицю постійно дихають суперники, які
можуть у будь-яку хвилину обійти твою
команду, це змушує грати практично на
межі сил. Наші ігри завжди вміщують у
собі і мотивацію, і адреналін, і нерви, і
жагу до перемоги. Відчуття просто неза-
бутні. На одній із ігор, що відбувалась
кілька років тому назад у Криму, екіпаж
із Чернівців пошкодив машину, в ре-
зультаті чого відмовили гальма. Однак
водій команди, в минулому професій-
ний автогонщик, не тільки не розгубив-
ся, а навіть продовжив гру по кримсь-
ких дорогах, використовуючи тільки
ручне гальмо, допоки через кілька го-
дин по маршруту гри команді не трапи-
лась СТО.

Хто зараз грає у квест в Ук-
раїні? У яких містах є команди?

- Варто сказати, що квест – це слово
що поєднує у собі не один ігровий про-
ект. На сьогодні в Україні існують такі
великі проекти як: Quest.ua, Encounter,
Ночной Дозор, TimeQuest. Географія цих
проектів - уся Україна, держави СНГ, та
Європа зокрема. Якщо ж вести мову без-
посередньо про наш проект Quest.ua, то
на іграх завжди робився акцент на
спортивну складову, хорошу фізпідго-
товку, готовність до фізичних і мораль-
них навантажень. Щодо міст України,
то на сьогодні немає жодного обласно-
го центру, де б у різні проміжки часу не
відбувались ігри.

Який стан квесту зараз у Хмель-

ницькому? Чи проводяться ігри?
- Квест як форма розваг, відпочин-

ку, пригод у місті, без прив’язки до
будь яких проектів чи організаторів, у
нашому місті існує та існуватиме завж-
ди. У квест можна грати будь-де і у
будь-який час. Його можна влаштувати
коханій людині, однокласникам, дру-
зям, колегам по роботі, у офісі,
шкільному подвір’ї, центральному пар-
ку. Я знаю, що «ВСІМ» теж організо-
вує квести для хмельничан. Головне –
це позитивні емоції, бажання когось
порадувати, приємно здивувати. Люди
полюбляють різноманітні пригоди, не-
залежно від того, великі ці пригоди чи
маленькі.

Щодо ігор нашого проекту, то у
Хмельницькому велика фінальна гра,
що ознаменувала собою завершення
сезону, який тривав більше як півтора
роки, відбулась 23 листопада минуло-
го року. Новий сезон міських ігор,
швидше за все, розпочнеться у вересні
поточного року.

Як долучитися до участі?
- Долучитись до ігор може кожен

бажаючий, адже міські ігри, що трива-
ють не більше 3-4 годин, не вимагають
якоїсь специфічної підготовки. Тим
більше, є формати віртуальних ігор,
грати у які можна, не полишаючи улюб-
леного дивану. Варто також сказати,
що згідно зі статистикою нашого ігро-
вого домену, за час існування проекту
Quest.ua у Хмельницькому в ігри в різні
періоди зіграло більше 100-та команд,
а це приблизно більше шести сотень
учасників. Якщо когось зацікавила дана
інформація і він готовий спробувати
свої сили у грі, у пошуковиках нас знай-
ти доволі просто: Хмельницький, квест,
або km.quest.ua.

Îêñàíà ²ÑÀªÍÊÎ, 097-182-29-64

Першими в області
легалізувалися
самооборонівці з Полонного

Õìåëüíèöüêà ñàìîîáîðîíà ñòàº äðóæèííèêàìè
Після кадрових змін та при-

значення нового керівника гро-
мадської організації «Хмель-
ниччина. Самооборона і конт-
роль», самооборонівці виріши-
ли легалізувати свою роботу.
Так, разом із представниками
міліції вони охоронятимуть гро-
мадський порядок на цілком за-
конних підставах.

Члени самооборони і раніше
співпрацювали з органами внутрішніх
справ. Зараз же вони планують виїж-
джати на заходи та контролювати пра-
вопорядок у місті та області.

- В громадському формуванні бу-
дуть діяти ті люди, яких допустять після
ретельної перевірки, - каже началь-
ник штабу «Хмельниччина. Самообо-

рона і контроль» Віктор Данилевсь-
кий. – Ми зможемо не тільки мати
при собі спецзасоби, але й мати пра-
во їх використовувати. Сьогодні я ще
не можу сказати, які люди будуть до-
пущені до громадського формування,
адже по них ще йде перевірка. Ми за-
діємо в себе всі ті ж критерії відбору,
за якими перевіряють працівників
міліції при прийнятті на роботу. Вра-
ховуватимемо освіту, минуле особи,
вподобання, щоб розуміти, в якому
напрямку людина хоче працювати.

Самооборонівці з Полонного були
першими в області, які легалізували
свою діяльність. Нове громадське
формування під назвою «Народна Са-
мооборона Майдану» функціонує
близько двох тижнів. Жителі міста

звикають до того, що поряд із людь-
ми у формі службу по охороні гро-
мадського порядку несуть місцеві ак-
тивісти із жовто-блакитними пов’яз-
ками на руках. Усього ж в Хмель-
ницькій області діє 150 громадських
формувань, в яких задіяно 3260 членів.
Всі громадські формування зареєст-
ровані згідно із чинним законодав-
ством.  Заступник начальника Хмель-
ницької обласної міліції Роман Гав-
рилюк зазначив, що самооборона нео-
дноразово допомагала правоохорон-
цям затримувати злочинців, викрива-
ти підпільні зали гральних автоматів,
але тепер вони зможуть співпрацюва-
ти на законних підставах. Для початку
потрібно написати заяви, розробити
статут, на підставі якого «дружинни-

ки» будуть працювати, погодити та
провести загальний інструктаж.

- В їхні повноваження входитиме
охорона громадського порядку та бо-
ротьба із злочинністю, тобто всі ті дії,
які виконують працівники міліції, -
каже Роман Гаврилюк. – Це досить
великий радіус діяльності. Вже після
погодження статуту ми зможемо пра-
цювати в цьому напрямку та проводи-
ти для них навчання, адже людина «з
вулиці» не знає законів. Будемо на-
вчати спілкуватися з людьми та пояс-
нимо, як поводити себе в тій чи іншій
ситуації.

Ë³ë³ÿ ÊÎÂÀËÜ×ÓÊ,
067-367-95-22
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Îáèðàºìî äèòñàäîê: á³ëÿ äîìó òà ç ãóðòêàìè
У дитсадку №53
«Веселка» у
центрі міста
кожна група
індивідуальна.
Дуже сильна
навчально-
виховна база і
фахівці. У
садочку чисто,
з боку
санепідслужби
до нього немає
ніяких нарікань.
Харчування
перевіряють
батьки, які
створили для
цього
спеціальну раду

Ó ì³ñò³ ïðàöþþòü 44 äèòñàäêè, ÿê³ â³äâ³äóþòü ïîíàä 11 òèñÿ÷ ä³òåé. Ùå òðè òèñÿ÷³ ìàëþê³â ÷åêàþòü
ñâîº¿ ÷åðãè íà íîâèé íàâ÷àëüíèé ð³ê. Ôàõ³âö³ ðàäÿòü â÷àñíî ðåºñòðóâàòè ä³òëàõ³â, îáèðàòè äèòñàäîê,
ÿêèé áëèæ÷å äî äîìó, ³ çàçäàëåã³äü ãîòóâàòè äîøê³ëüíÿ äî éîãî â³äâ³äóâàííÿ

- Дитині, яка ходить
до садочка, простіше
буде адаптуватися у
школі, оскільки вона
отримає навики
спілкування з ровес-
никами, дізнається
правила поведінки в
соціумі. Якщо дитина
спілкується тільки з
дорослими, у неї не
розвинуті  комуніка-
тивні здібності  і  їй
важче адаптуватися у
дитячому колективі, -
каже головний спеці-
аліст міського управл-
іння освіти Ірина Мель-
ник.

Îëåíà ÑÒÎÉÊÎ,
067-859-97-54

Áåðóòü ³ íà äåíü, ³ íà ï³âäíÿ

Ãðóïè óêîìïëåêòîâàí³ Çà õîðåîãðàô³þ ³ àíãë³éñüêó
ïîòð³áíî äîïëàòèòè

Îñîáëèâèì ä³òÿì – îñîáëèâ³ óìîâè

Ðåºñòðóºìîñÿ îñîáèñòî àáî ÷åðåç ñàéò

Ñìàæåíîãî ³
ãîñòðîãî íå äàþòü

У садочках міста триразове
харчування. Половину оплати
за харчування виділяє міська
влада з бюджету, а половину
платять батьки. На сьогодні
вона складає 9 гривень на
день. У літній час батьки пла-
тять на 10 відсотків більше
для того, щоб покращити і
вітамінізувати харчування.

- Двотижневе меню у садочку
затверджує санітарна служба, аби
у дитини було повноцінне збалан-
соване харчування. Воно різне у
всіх садочках, але багато у чому
схоже і всюди дотримуються зат-
верджених норм. У кожному зак-
ладі вміють готувати свої певні
страви. В основному, на сніданок
у дошкільних закладах дають мо-
лочні каші. Не завжди батьки вдо-
ма дають молочне та каші, що є
основним джерелом енергії для
дітей. На обід це перша, друга стра-
ви, супи, борщі, гарніри з тушко-
ваним м’ясом, котлетою, плов, раз
на тиждень – печінка, двічі на тиж-
день – риба. Обов’язково дітла-
хам дають сирні запіканки, твер-
дий сир, овочі. На полуденки чи
вечері готують випічку. Влітку дає-
мо салати. Загалом харчування
збалансоване так, щоб діти могли
отримувати всі необхідні продук-
ти для того, щоб добре розвива-
тися, - каже Ірина Мельник.

Харчування у садочках дієтич-
не, без гострого і смаженого.
Страви готують на паровій основі
або запікають.

- Є діти, які потребують окремо-
го дієтичного столу. Для них готу-
ють окремі страви, - каже фахівець.
- Продукти завозять централізова-
но. Кожен дошкільний заклад прий-
має продукти тільки з сертифіката-
ми якості. Цей процес контролює і
управління освіти, і санстанція, і
прокуратура. Якщо постачальник
привозить неякісний продукт, скла-
дають акт і його везуть назад.

ßê³ ñàäî÷êè
íàéá³ëüø «ìîäí³»?

Основний показник, за яким
батьки обирають дитсадок, – це
комфортність. Заклад повинен
бути або поряд з будинком, де ви
живете, аби було зручно забира-
ти і водити дитину, або біля місця
роботи батьків. Це не завжди
зручно, якщо ви працюєте далеко
від дому. Тому краще обирати са-
дочок за місцем проживання. Заз-
вичай батьки так і роблять.

Є групи батьків, які обирають дит-
садок за престижністю або іміджем.
Вони знають вихователів, сам зак-
лад і хочуть, щоб їхні діти ходили
туди. Хоча це не завжди буває у
їхньому мікрорайоні.

- У місті практично всі заклади
рівнозначні по матеріально-
технічній базі, педагогічному пер-
соналу, естетичному вигляду. Всі
садочки сучасні. Судячи з того,
що у батьків на слуху та як вони
обирають дошкільні заклади, то
можна виділити садочки № 56 на
Озерній, № 45, № 20, № 53 у
Центрі, № 46 – популярний в
плані підготовки дітей до школи,
№ 35 на Гречанах, № 26, № 40,
№ 28 у Південно-Західному
мікрорайоні, № 50, № 52, № 11
на Раковому, навчально-виховне
об’єднання № 1 на Виставці, -
каже Ірина Мельник.

Дитина повинна бути психологічно підготовлена до того, що
вона йде до дитячого садочка. Це велика робота з боку батьків.

- Дитині потрібно розповідати про садочок, як там добре. Можна прийти
до закладу на екскурсію, показати, підійти до дітей на прогулянці. Більшість
мам і тат так робить. Дітки спілкуються і формують свій погляд на садочок.
Батьки повинні розказувати тільки позитив про садочок і дитину до цього
налаштовувати. Ні в якому разі не можна казати: «Не будеш слухатися –
віддам у садочок!». У такому випадку малюкові буде важко адаптуватися до
перебування у групі, - каже Ірина Мельник.

Перед тим як віддавати дитину до садочка, її потрібно навчити самостійно
їсти, вдягатися, взуватися, дати навики самообслуговування.

Підготуватися потрібно і в плані одягу. Він повинен бути зручним, на всі
сезони і з запасними речами у шафці.

- Дітям важко у перші дні, особливо, коли їх починають класти спати і
залишають на цілий день. Це великий відрив від батьків. Тому відвідування

садочка потрібно починати з короткотривалого перебування – по півдня. У
всіх мікрорайонах міста є садочки з групами, у яких дитина перебуває з 9:00
до 13:00. Їхні переваги – це підготовка дитини до того, коли вона піде в
основну групу, - каже головний спеціаліст.

Буває, батьки не зовсім завантажені роботою, але хочуть, щоб дитина
ходила до садочка, спілкувалася з однолітками, тоді вони віддають їх у
групи короткотривалого перебування і їх влаштовує, що дитина півдня зна-
ходиться у садочку. У таких групах батьки платять за харчування на за-
гальній основі.

- Для тих батьків, які хочуть і мають фінансову можливість, у нас є ще два
приватних садочки – на Молодіжній та на Озерній. У них менша кількість
дітей, ніж у державних, можливо, кращі умови та харчування, оскільки там
більше виділяється на це коштів. Туди можна влаштувати і півторарічну
дитину. Це прерогатива гувернанткам, яких наймають батьки, аби самим
ходити на роботу, - каже Ірина Мельник.

Комплектація груп розпочи-
нається щороку з лютого до кінця
травня. На новий навчальний рік
її продовжать ще у серпні-вересні
для тих батьків, які не мали змо-
ги, не встигли чи забули записати
дітей до садочка. Це можна зро-
бити з 19 серпня.

- До дитсадків ми першочергово прий-
маємо дітей, яким вже виповнюється три
роки, а батькам потрібно виходити на
роботу. На сьогодні ми готові прийняти

близько трьох тисяч таких дітей. Якщо
батьки приходять вчасно, місця вистачає
для всіх дітей. Коли ж батьки приходять
наприкінці серпня, важко задовольнити
їхні потреби у тому садочку, якого вони
хочуть. Якщо приходять батьки з нагаль-
ною потребою, ми не відмовляємо.
Особливо тим, хто зараз приїжджає з
Криму, Донецька, – каже Ірина Мель-
ник. – В основному ми беремо дітей,
яким вже виповнюється три роки, а бать-
кам потрібно виходити на роботу.

У місті є спеціальні або, як їх ще називають, компенсую-
чого типу навчальні заклади для дітей, які мають проблеми
зі здоров’ям.

- 30-й садочок відвідують діти з порушеннями опорно-рухового апарату, у
восьмий ходять діти з вадами зору. 38-й садочок також має 5 груп для дітей
з вадами зору. 20-й садочок виділяє санаторні групи для тубінфікованих
дітей. Відкриють санаторні групи і у 43-му, і у 36-му садочках. У 45-му і 25-
му садочку є групи для дітей з порушенням інтелекту. В нас є і загальноосві-
тня школа № 33, у якій функціонують дві дошкільні групи для дітей з вада-
ми слуху та дітей з порушенням мовлення. У таких закладах фахівці знають,
як працювати з дітьми, як ліквідувати вади, які є у дітей, як їх розвивати і
надавати фахову допомогу, - каже Ірина Мельник.

Для того , щоб потрапити до спеціальних садочків, необхідно пройти пси-
холого-медико-педагогічну комісію, яка працює при управлінні освіти.

- Ми радимо віддавати дітей з вадами саме у спеціалізовані заклади, оскіль-
ки там їм нададуть якісну фахову допомогу. Працюють дефектологи, фахівці,
логопеди зі спеціальною освітою і знають, як працювати з такими дітьми за
спеціальними програмами. Вони упереджують їх подальший регрес і працю-
ють над подальшим розвитком дитини, - каже головний спеціаліст.

Свідомі батьки намагаються віддати дитину з вадами до спеціального зак-
ладу у маленькому віці. Але що стосується школи, то деякі батьки просто
замовчують проблеми і не хочуть визнавати для того, щоб їм не було сором-
но, що дитина ходить до такого закладу.

- Вони не розуміють, що у звичайній школі дитина не може йти в ногу зі
своїми однолітками, не засвоює програму і їй важко. Потім все рівно дітей
повертають до спеціалізованої школи. Батьки мають зрозуміти, що вони
повинні жити інтересами дитини і надавати все можливе для того, щоб далі
було краще, - каже Ірина Мельник.

Відповідно до кожного віку,
діти у садочках приходять підго-
товку за державними програма-
ми, затвердженими Міносвіти та
науки України. На педраді са-
дочок обирає собі програму, за
якою готуватиме дітей. Вони мо-
жуть користуватися і авторськи-
ми програмами, на які повинні
отримати дозволи.

- У кожному дитсадку є групи з на-
данням додаткових освітніх послуг за
бажанням батьків. Вони пишуть
відповідні заяви і укладають угоди з
садочками. Виходячи з матеріально-
технічної бази та кадрового потенціа-
лу, кожен садочок має свій перелік та-
ких послуг, в основному, це англійсь-
ка або інша іноземна мова, хореогра-
фія, естетика, гуртки з розвитку інте-
лекту, фізкультурно-оздоровчі занят-
тя, підготовка до раннього читання за
методикою Зайцева та інші. Такі по-
слуги платні і надаються з 1 вересня
до 31 травня, - каже Ірина Мельник.

Законом передбачено, що у дити-
ни повинна бути обов’язково дошк-
ільна освіта. Але зараз до шкіл прий-
мають всіх бажаючих, незалежно від

того, ходила дитина у дитсадок чи ні.
При цьому батьки можуть самі готу-
вати дитину до школи, наймати педа-
гогів, водити до приватних закладів.
При садочках є групи соціально-пе-
дагогічного патронату, які також готу-
ють дітей до школи. Є різні форми, і
батьки мають можливість собі обира-
ти ту, яка їм найбільше підходить.

- День у садочку починається з ран-
кової гімнастики, є фізкультура на
свіжому повітрі, прогулянки, ігри
фізкультурно-оздоровчого напрямку.
Після денного сну діти проводять гімна-
стику пробудження, загартовуючі про-
цедури, які обирають у кожному са-
дочку свої по узгодженню з медпраці-
вниками. Багато хто використовує фіто-
терапію, масаж, але тільки там, де є
спеціалісти, - каже фахівець.

У садочках з дітьми проводять тижні
безпеки дитини, свята, розваги фізкуль-
турного напрямку. У 56-му садочку є
направленість по роботі з сім’єю. Там
проводять родинні змагання, свята
фізкультурно-оздоровчого напрямку. У
навчально-виховному об’єднанні № 1
та у 54-му і 57-му садочках є басейни,
у яких займаються діти.

Щоб дитина потрапила до того са-
дочка, який ви для неї обрали, не-
обхідно її зареєструвати. В ідеалі
це слід зробити одразу після отри-
мання свідоцтва про народження.

- При центрі надання адміністративних
послуг відбувається електронна реєстрація
дітей. Для того щоб зареєструвати дитину,
необхідно прийти туди зі свідоцтвом про
народження малюка. Щоб працюючим
батькам було зручно, щосереди реєстрація
відбувається до восьмої години вечора, -
каже Ірина Мельник.

Якщо батьки не мають можливості прий-
ти особисто, зареєструвати дитину можна
і через Інтернет. Для цього потрібно зай-
ти на сайт міської ради khmelnytsky.com та
у розділі «Центр надання адміністратив-

них послуг» обрати «Запис на чергу в ди-
тячі садочки». Заповнивши анкету на сайті,
ви отримаєте повідомлення про те, що ди-
тина зареєстрована, стоїть на електронно-
му обліку і має номер у той садочок, який
ви вказали.

- Реєстрація дає можливість праців-
никам управління освіти бачити, скільки
у які садочки зареєструвалося дітей.
Якщо дитина зареєстрована, це ще не
означає, що дитина є у списках певного
садочка. Це лише реєстрація і демонст-
рація того, що ви потребуєте садочка.
Коли підходить час комплектації на но-
вий навчальний рік, батьки повинні прий-
ти до нас у управління освіти і засвідчи-
ти, що вони мають намір віддати дитину
до садочка, - каже головний спеціаліст.

ÁÀÒÜÊÀÌ
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Ë³êàðåâ³ ïîòð³áíî ùîäíÿ â÷èòèñÿ ³ âäîñêîíàëþâàòèñÿ
25 років лікар-уролог

міської лікарні Георгій Ярем-
чук робить складні операції та
повертає людям здоров’я. 24
години на добу сім днів на
тиждень він зі своїми колега-
ми з урологічного відділення
готовий надавати невідкладну
допомогу тим, хто її потребує.

- Професія лікаря – це цілодобо-
ва праця. У будь-який час дня і ночі,
у свята ми несемо службу, – каже
Георгій Яремчук. – Мої рідні з розу-
мінням ставляться до такої роботи,
але, відверто кажучи, іноді, не у зах-
ваті. Звичайно, дружина хоче часті-
ше бачити мене вдома, а дітям іноді
не вистачає батька. Але вони мене
підтримують. Це дуже важливо.

Обираючи фах, чоловік не вагав-
ся, оскільки його дідусь та батько
також були лікарями.

- Мабуть, бути лікарем – це моє
покликання. Якщо б повернути час

назад, я не обрав би іншої професії. Я
не можу сказати, що зараз мені легко.
Медицина – це важкий шматок хліба.
Щоб бути лікарем, людина повинна
бути сміливою і впевненою у собі. Але
найголовніше – це знання, тоді при-
ходять і впевненість, і сміливість. Тому
щодня лікареві потрібно вчитися і вдос-
коналювати себе, – каже Георгій Ярем-
чук.

Про свої значні досягнення у роботі
лікар скромно мовчить. Але колеги од-
разу за нього відповідають на запитан-
ня.

- Георгій Георгійович першим у
місті почав робити трансуретральну
резекцію передміхурової залози – це
новітній метод у хірургії. Він поля-
гає у тому, що передміхурову залозу
та сечовий міхур оперують без розр-
ізу – малоінвазивним методом, –
каже лікар-уролог Микола Жадан. –
Ця людина врятувала життя та здо-
ров’я багатьом хворим. Це найцінні-

ше і найголовніше у нашій роботі.
Два сини не пішли стопами батька

і не стали лікарями.
- Зробимо перерву, – жартує Ге-

оргій Яремчук.
Талісманів у лікаря немає – він не

вірить у забобони.
- Коли у тебе гарний настрій, все

добре вдома, добре у колективі, тоді
і працювати легше, –  каже лікар. –
Підняти настрій допомагають спілку-
вання з друзями, полювання, рибал-
ка. Але найголовніше – «погода вдо-
ма». Тоді все буде гаразд.

Колектив, у якому працює лікар, друж-
ний, завжди його підтримує і допома-
гає. За роки спільної праці вони разом
позбавили страждань багатьох пацієнтів.

- Коли ти допомагаєш людині і ба-
чиш, що вона йде з відділення здо-
ровою і з гарним настроєм, ти задо-
волений результатом своєї важкої
праці, – каже Георгій Яремчук. – Пе-
ред професійним святом хочеться по-

- Мене запитують, як я так
швидко роблю уколи. Але все
насправді дуже просто, адже
за стільки років робота вже
дійшла до автоматизму, - каже
Валентина Алексєєва (35)

- Мені дуже приємно,
коли люди, яким я
допомагала, зустрічають
мене, впізнають, вітаються
і дякують, - каже Світлана
Ковальчук (54)

бажати, щоб всі були здорові.
Лікарів не треба боятися, не варто
затягувати із хворобами, а слід вчас-

но звертатися по допомогу. Тоді і
результати лікування кращі, і вит-
рати менші.

Світлана Ковальчук працює
медсестрою у міській лікарні
вже 35 років. У роботі їй найб-
ільше подобається, коли хворі,
яких вона знала, зустрічають її,
вітаються, впізнають і дякують.
Світлана Ковальчук вважає, що
медсестра повинна бути чуйною,
доброю, спокійною людиною.
Холерики у цій професії довго
не витримують.

- Професія медсестри – це мрія
моєї мами. Вона зробила все для того,
щоб мені хотілося піти саме в меди-
цину. Коли закінчувалася війна, вона
деякий час працювала в госпіталі, і я
не була проти вступити до медичного
училища, - каже Світлана Ковальчук.
- Це моє покликання і ні в чому іншо-
му я себе просто не бачу.

Жінці хотілося б стати лікарем, але
у житті все склалося по-іншому.

- Я намагалася вступати до меду-
ніверситету. Але бракувало направ-
лень від училища, - каже головна
медсестра. – Я з сільської сім’ї. Мої
батьки працювали в колгоспі і їм
важко було оплачувати навчання.
Тому я вирішила піти працювати,
щоб батькам було легше. За декіль-
ка років роботи я «втягнулася», ста-
ла досвідченою і потім вже не хоті-
ла вчитися на лікаря.

Світлана Ковальчук довгий час пра-
цювала маніпуляційною сестрою, а з
2000 року стала головною медсест-
рою. Їй, як і кожному медпрацівнику,
хочеться, щоб медицина була дійсно
безкоштовною. Це б зняло багато
проблем і те напруження, яке є між
хворими і медичним персоналом.

- Коли ти відправляєш хворого в
аптеку за кожною таблеткою, ампу-
лами – це неприємне відчуття. А я
пам’ятаю часи, коли у нас було все.
Більшість людей також це пам’ята-
ють, тому і запитують, чому зараз
не так. Старші люди не розуміють,
що таке фінансування, що ціни не
порівняти з тими, що були колись,
- каже головна медсестра.

Рідні Світлани Ковальчук задо-
волені, що вона медсестра, адже
жінка вирішує всі їхні проблеми зі
здоров’ям. Син жінки не пішов її
стопами – має професію інжене-
ра-програміста.

Підняти настрій жінці допомагає
спілкування з людьми.

- Мені було дуже приємно, коли
відзначали 50-річчя лікарні. Я
відчувала гордість за заклад і що я
стільки років працюю в одному
місці, - каже головна медсестра. -
Хворі, яких ти врятував протягом
життя – це те, що змушує тут три-
матися, не дивлячись на низьку зар-
плату. Можна було піти на базар
або деінде, але я не уявляю, як це
я буду стояти і щось продавати.

Відпочивати Світлана Ковальчук лю-
бить активно.

- У вихідні ми збираємося з дітьми,
родичами, друзями і виїжджаємо на
річку, любимо їздити на Дністер.
Люблю посиденьки за кавою і роз-
мови про молодість. Таким чином
відволікаєшся від буденних проблем,
- каже Світлана Ковальчук.

- Бути травматологом – це
моє покликання, і я
відчуваю, що знайшов
себе. Якби був вибір піти
іншим шляхом, я б цього
не зробив, - каже Сергій
Калістратов (35)

ß ùå ç ñàäî÷êà çíàâ, ùî áóäó ë³êàðåì

ß ìîæó çíàéòè ï³äõ³ä äî êîæíîãî
Колеги палатної медичної

сестри пульмонологічного
відділення міської лікарні Ва-
лентини Алексєєвої говорять
про неї з гордістю. За 15 років
роботи вона заслужила вели-
кий  авторитет. Це добра, при-
ємна і досвідчена людина, яка
може пишатися перемогами у
численних конкурсах профес-
ійної майстерності.

- Я з дитинства мріяла бути
медсестрою – всім лялькам ро-
била уколи. Я люблю свою робо-
ту і мені дуже подобається
відділення, у якому я працюю,
тому за стільки років я не змінила
місце роботи, – каже Валентина
Алексєєва. – Рідні задоволені, що
вдома є медсестра, яка може і тиск
виміряти, і укол зробити, і кра-
пельницю поставити. А сусіди
щасливі, що я живу у їхньому домі
і можу їм при потребі допомогти.

У відділенні, де працює медсе-
стра, нелегко, адже бувають паці-
єнти у дуже важкому стані. Вален-
тина Алексєєва може знайти підхід
до кожного хворого.

- Потрібно терпляче розповіда-

ти, що повинен робити хворий,
підбадьорювати, тоді і лікування
проходитиме краще і видужувати
людина буде легше, – каже мед-
сестра. – Після важких чергувань
приходиш додому, відпочиваєш і
про все забуваєш.

Валентина Алексєєва любить
активний відпочинок – пограти з
дев’ятирічною донькою у бадмін-
тон, погуляти, поспілкуватися з
близькими.

П’ять років тому жінка брала
участь в обласному конкурсі «Кра-
ща медична сестра області», а
потім поїхала на всеукраїнський
конкурс у Вінниці. На ньому мед-
сестра зайняла четверте місце се-
ред 25-ти учасниць. На наступних
конкурсах у Рівному та Тернополі
Валентина Алексєєва увійшла у
першу десятку.

У повсякденному житті жінка
має багато інших захоплень – має
освіту психолога, закінчила косме-
тологічні курси. Завдяки освіті
психолога Валентині Алексєєвій
вдається знаходити спільну мову
з будь-якими пацієнтами і не кон-
фліктувати.

Лікар-травматолог міської
лікарні Сергій Калістратов лю-
бить свою роботу за те, що вона
дуже цікава. Йому не доводить-
ся постійно сидіти за комп’ю-
тером, натомість праця є актив-
ною, адже весь час трапляють-
ся різні екстремальні ситуації.

- Якби був вибір піти іншим шля-
хом, я б цього не зробив. Це зовсім
інше життя. Бути травматологом – це
моє покликання, і я відчуваю, що
знайшов себе, - каже Сергій Каліст-
ратов. - Я люблю свою роботу за те,
що допомагаю людям, хворі гарно
ставляться до мене, є багато вдячних
пацієнтів, які поважають мою працю.

Не подобаються чоловікові низь-
ка зарплата і погане ставлення дея-
ких пацієнтів, особливо, у п’ятницю
та суботу після опівночі.

- Важко, коли з нерозумінням
ставляться до того, що ти робиш,
приходять п’яними. Люди дозволя-
ють собі нахамити лікарю. Є і такі
пацієнти, що ще не встигли у двері

зайти, а вже кажуть, що ти їм щось
винен, кричать, обурюються, чого так
довго, - каже Сергій Калістратов.

На роботі у чоловіка дружній ко-
лектив. У травмпункті в основному
працює молодь. Вдома лікаря
підтримує любляча дружина та бать-
ки-медики. Дружина ставиться до
того, що чоловік постійно на чергу-
ваннях, з розумінням. Вона готує
пайок і заїжджає в гості.

Проблем у лікарів-травматологів
достатньо, й одна з них у тому, що
персонал не захищений.

- На прийомному покої є охоро-
нець. Раніше біля травмпункту роки
два-три цілодобово чергувала пат-
рульна служба. Ми були вдячні
міліції, адже вони захищали лікарів
від неадекватних пацієнтів. Зараз
правоохоронців, на жаль, немає.
Весь «кримінал» у п’ятницю-неділю
потрапляє до травмпункту. Було б
дуже добре, якби міліція знову у нас
патрулювала територію, - каже
Сергій Калістратов.

- Ці камені, трубки та навіть ампули ми дістали з людських
органів під час операцій і демонструємо їх молодим
лікарям та пацієнтам, - каже Георгій Яремчук (53)
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À Í Î Í Ñ È
С П О Р Т И В Н І

Спартакіада працівників депар-
таментів, управлінь та відділів
міської ради, підприємств
міської комунальної власності

«Ïîä³ëëÿ» ìàº ïåðø³ î÷êè
Ó ÷åðãîâîìó òóð³ ïîºäèíêó ñåðåä êîìàíä-àìàòîð³â õìåëüíèöüêèé ÍÔÊ «Ïîä³ëëÿ» ïðèéìàâ
ÔÊ «Â³ííèöÿ». Êîìàíäè ïðîäåìîíñòðóâàëè ð³âíó ãðó. Íàïðèê³íö³ áëèæ÷å äî ïåðåìîãè áóëè
ãîñò³, àëå çàâäÿêè ãð³ âîðîòàðÿ õìåëüíè÷àí ïàðèòåò ó ìàò÷³ òàê ³ íå áóâ ïîðóøåíèé

«Îáîëîíü-Óí³âåðñèòåò» çäîáóâàº
÷åðãîâó ïåðåìîãó

Ñêåëåäðîì äëÿ åêñòð³ìó

Õìåëüíèöüê³ òõåêâîíäèñòè âçÿëè 6 ìåäàëåé

Чемпіонат об’єднав спортсменів з 18 областей

На Чемпіонаті України з тхек-
вондо ВТФ серед молоді, який
відбувся у Полтаві, команда
Хмельниччини гідно показала
себе, завоювавши шість меда-
лей різного гатунку.

Участь у чемпіонаті взяли спортсме-
ни з 18 областей України та міста
Київ. Було розіграно по 8 комплектів
медалей як серед чоловіків, так і се-
ред жінок.

Кращий результат показала Анна
Горгулько у своїй ваговій категорії
до 62 кілограмів – «золото». У
Олександри Баранової, вагова ка-
тегорія до 57 кілограмів, «срібло».
Віта Кривицька та Христина Щер-
бань, які виступали в одній ваговій
категорії, до 67 кілограмів, под-
ілили між собою відповідно

«срібло» та «бронзу».
Медалі серед чоловічого складу ко-

манди вибороли Роман Потапчук та
Євген Сас. В обох спортсменів –
«бронза». Роман виступав у ваговій
категорії до 80 кілограмів, а Євген –
у категорії понад 87 кілограмів.

У командному заліку Хмельниччи-
на посіла четверте місце. Перемогли
спортсмени Харківської області, на
другому місці – тхеквондисти Пол-
тавської області, третє місце посіла
збірна Дніпропетровської області.

Даний чемпіонат був одним з етапів
підготовки і формування збірної ко-
манди України, яка у вересні цього
року в Австрії побореться за медалі
чемпіонату Європи серед молоді.

Þð³é ÌÀÌÀËÈÃÀ, 050-693-18-64

На рідному полі хмельничани побачать команду 14 червня

Хмельницький клуб «Обо-
лонь-Університет» продовжує
впевнено лідирувати у групі
«Захід». На цей раз перед натис-
ком хмельничан пав клуб з
Івано-Франківська «Роланд».

У першій половині зустрічі точилася
рівна боротьба. «Оболонівці» вигра-
ли, але з невеликою перевагою -
29:14. А от у другому таймі інтриги у
матчі вже не було. Команда Олега
Квасниці повністю переграла суперни-
ка, так і не давши господарям зароби-
ти жодного очка. В підсумку – виїзна
звитяга хмельничан з рахунком 59:14.

Перемога дозволяє збільшити відрив
від найближчого переслідувача –
львівського «Сокола» – до 13 очок.

Наступний матч «Оболонь-Універ-
ситет» проведе у рідних стінах. 14
червня хмельничани прийматимуть
відвертого аутсайдера чемпіонату –
команду «УжНУ» з Ужгорода.

Þð³é ÌÀÌÀËÈÃÀ, 050-693-18-94 У Кам’янці-Подільському звели мобільний скеледром

Для усіх, хто за-
хоплюється боулде-
рінгом, є приємна
новина – у місті над
Смотричем з’явився
новий мобільний
скеледром.

Площа об’єкту стано-
вить понад 60 квадрат-
них метрів. Вже через
місяць новий скеледром
прийматиме чемпіонат
України з боулдерінгу.

Ìàêñèì ÄÎÍÅÖÜ,
0382-78-98-38

14 червня
о 10:00
Спортивна база дитячо-юнацької

спортивної школи №1,
Щорса, 17

Першість міста з пляжного во-
лейболу з нагоди Дня молоді

21-22 червня
Спортивний майданчик обласного

управління міліції,
Зарічанська, 9;
міський пляж

Міський бліц-турнір з шахів з
нагоди Дня молоді

26 червня
Шахово-шашковий клуб,
Проскурівська, 66

Міський турнір з міні-футбо-
лу серед юнаків з нагоди Дня
Конституції України

26-27 червня
Спортивний майданчик дитячо-

юнацької спортивної школи № 1,
Щорса, 17

Міський турнір з шахів з на-
годи Дня Конституції України

27-29 червня
Шахово-шашковий клуб,
Проскурівська, 66

У рамках 3-го туру чемпіонату
України з футболу серед аматорів
НФК «Поділля» приймав гостей з
сусідньої області. Результатом
двобою стала нульова нічия.

За день до матчу з «Вінницею» до
хмельничан прийшла неприємна нови-
на. За рішенням Контрольно-дисциплі-
нарного комітету щодо скандального
матчу «Поділля» - «ОДЕК», який був при-
пинений на 73-й хвилині через недо-
статнє освітлення на стадіоні, подолянам
була зарахована технічна поразка. Ко-
ментуючи технічну поразку команди у по-
передньому матчі через недостатнє осві-
тлення, Микола Федорко зазначив:

- Ми розуміли, що проти нас дуже ба-
гато факторів. Тяжко було, але ми ж не
будемо через одну гру посипати голову
попелом. Нічого страшного.

Команда, як виявилось, перейняла на-
станови головного тренера і на матч проти
«Вінниці» вийшла у бойовому настрої.
Ще на початку гри хмельничани могли
виходити вперед. Колесніков увірвався у
штрафну з лівого флангу, але замість
влучного удару чи паса на партнера зро-
бив щось середнє. Гості відповіли уда-
ром Маляренка. Поправка хоч і не з пер-
шої спроби, та м’яч зафіксував. У сере-
дині тайму гра пожвавішала, і команди
були дуже близькі до голу. Спочатку ви-
ходити вперед мала «Вінниця». Білик
зробив точний навіс у район одинадця-
тиметрової позначки на Сорокаліту. Той
кивком голови переправляв cферу у
нижній кут воріт. Врятував «Поділля»
Поправка, який у кошачому стрибку

відбив м’яч на кутовий. А за 5 хвилин
до перерви гольовий момент вже мали
господарі. Після подачі з кута поля по
воротах пробивав Юхимович. Воротар у
цьому епізоді був безсилий, але на лінії
його підстрахував захисник Костюк.

У другому таймі небезпечніше поча-
ла діяти «Вінниця». Двічі провалював-
ся захист хмельничан, і Сорокаліта ви-
ходив віч-на-віч з воротарем. В обох
випадках переможцем дуелі був По-
правка. У господарів чудовий момент
мав Колесніков, але в останній момент
його удар заблокував гравець вінни-
чан. Наприкінці гри перевага перейшла
до команди Миколи Федорка. Зміню-
вати нулі на табло мав Ціх, та його
удар прийняла на себе стійка. Вже в
доданий час хмельничанам вдалось за-
жати гостей у власному штрафному
майданчику. Тренером був кинутий у
бій Пляхимович для нав’язування бо-
ротьби на другому поверсі. Але раху-
нок так і не був змінений, і фінальний
свисток судді матчу зафіксував нічию,
яка, напевно, є найсправедливішим ре-
зультатом.

Протягом усього матчу спортсменів
підтримували вболівальники. Фанати
співали, палили фаєри та підривали ди-
мові шашки. За піротехніку правоохо-
ронці зробили вболівальникам «Под-
ілля» зауваження, а адміністратори ста-
діону попросили присутніх дотримувати-
ся порядку. Нагадаємо, хмельницьке
«Динамо» не раз штрафували через по-
ведінку вболівальників.

Гості з Вінниці під кінець гри також

запалили фаєри. До речі, попри те що
хмельничани і вінничани є принципови-
ми суперниками, образ між фанатами не
було – триває перемир’я, вболівальники
об’єдналися заради єднання України.

Нічия дозволяє набрати НФК «Под-
ілля» перше очко у групі. Попри це
команда так і залишається на останній
сходинці у турнірній таблиці. Наступ-
ну гру підопічні Миколи Федорка про-
ведуть 11-го червня. НФК «Поділля»
прийматиме лідера групи «Рух» з

Вінників. Початок матчу о 18:00.
Відзначимо, що у чемпіонаті об-

ласті «Поділля» здобуло першу пере-
могу. Звитяга у турнірі стала можли-
вою завдяки матчу з ФК «Дунаївці»
– 2:0.

У чемпіонаті області «Поділля» про-
довжить виступ 14 червня. Гратимуть у
Хмельницькому з нетішинським «Енер-
гетиком».

Þð³é ÌÀÌÀËÈÃÀ, 050-693-18-64

На фанатському секторі згадали гравця хмельницького
«Динамо» Ігора Шоліна, який загинув унаслідок аварії, в
яку потрапила команда у 2009 році. У день матчу, 4
червня 2014 року, йому б виповнилося 29 років
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ÂÑ²Ì Á³çíåñ-ë³ãà: òðèâàº áîðîòüáà çà âèõ³ä ç ãðóï
Ãðóïîâèé åòàï ó òóðí³ð³ ì³æ ï³äïðèºìñòâàìè äîá³ãàº çàâåðøåííÿ. Çà ðåãëàìåíòîì çìàãàíü, ç ãðóï
âèõîäÿòü òðè êîìàíäè. Íàðàç³ âæå â³äîìà ÷àñòèíà òèõ, õòî ãàðàíòóâàâ ñîá³ ì³ñöå ó ïëåé-îô. Îñòàòî÷íî
ó÷àñíèêè âèçíà÷àòüñÿ ó íàñòóïí³ âèõ³äí³. Ïðèõîäüòå òà âáîë³âàéòå!

Ãðóïà À: ñèëüíà êîíêóðåíö³ÿ Ãðóïà Â: âñå ïîïåðåäó

Ãðóïà Ñ: çì³íà ë³äåðà Ãðóïà D: áîðîòüáà çà î÷êè

Þð³é ÌÀÌÀËÈÃÀ, 050-693-18-64

ЗА ПІДТРИМКИ

«Новатор» - «Альп Мега Буд» (4:2)
Голи: Лисий, Мельник (2), Осадчук - Садовнік,

Христофоров
«Автоексперт» - «Бамбук» (2:2)
Голи: Ісхаков (2) - Кульбачний, Шатіпов
«Епіцентр» - «Нова Пошта» (11:3)
Голи: Самсонюк (2), Успенський, Лисий (2),

Овчинніков, Береговий, Красножон (5) –
Шамрай (2), Попик

Вилучення: Успенський
Група А стала «групою» смерті у турнірі. За вихід

у плей-оф боролися шість команд, п’ять з яких до
останнього моменту претендували на лідерство. По-
при велику конкуренцію, одному з учасників вдало-
ся гарантувати собі вихід з групи заздалегідь. «Нова-
тор», програючи у першому таймі «Альп Мега Буд»
1:2, після перерви зумів зібратися і закотив до воріт
суперника три м’ячі. Інтрига у групі зберігається, адже
«Автоексперт» і «Бамбук» у цьому турі поділили очки
– 2:2. Останні врятувалися від поразки буквально за
десять секунд до фінального свистка арбітра. При
цьому гол став можливим завдяки пенальті, призна-
ченому через перебор фолів «Автоекспертом».

Аутсайдер групи «Нова пошта» з нищівним ра-
хунком поступилася «Епіцентру» і остаточно втра-
чає шанси на вихід з групи. «Будівельники» встано-
вили рекорд результативності, заколотивши «пошта-
рям» 11 голів. Однак це коштувало команді втрати

«Тандем» - «Фаворит» (4:9)
Голи: Малков, Дідишен (2), Подлюк - Люхо-

вець, Альміз (2), Савчук (4), Сироватко (2)
«Інтерпродсервіс» - «Дантист» (2:7)
Голи: Гарбар, Рауфи - Кукурудза (3), Кузема,

Розуман (2), Рудий
«Еко-Альт» - «Тандем» (7:1)
Голи: Вавренюк (2), Мокрота (2), Булка, По-

тюк (2) - Дідишен
«Інтерпродсервіс», який лідирував у групі після

двох турів, потрапив у край неприємне станови-
ще. Розгромні поразки від «Фаворита» і «Дан-
тиста» зменшують шанси команди на вихід з гру-
пи у рази. Тепер все залежить від ігор за участі
їхніх прямих конкурентів.

Першу сходинку очолив «Фаворит», який у
матчі з «Тандемом» оформив впевнену перемо-
гу. Останні у грі з «Еко-Альтом» втратили будь-
які надії, тож матч з «фаворитами» ніяк не впли-
вав на їхнє становище у турнірній таблиці. «Фа-
ворит», розуміючи це, дозволив собі розслаби-
тися, сподіваючись на легкі три очки. Та зверхнє
ставлення до опонента мало не коштувало ко-
манді перемоги. «Тандем» дуже потужно почав і
ще до середини першого тайму вів 3:0 у рахунку.
Рятувати становище взявся Савчук, який ще до
перерви оформив хет-трик і встановив паритет у
матчі. До другого тайму «Фаворит» поставився
значно відповідальніше, що і дало свої результа-
ти. Наразі стає зрозумілим, що «Фаворит» вихо-

дить з групи С, але з першої чи другої сходинки
– вирішить поєдинок проти «Еко-Альта».

«Фаворит» (у помаранчевому)
оформив вихід з групи

«Еко-Альт-Адрія» – «Воля»
(3:3)

Голи: Гончар, Музика, Яворський
– Глаз, Мартинюк, Остапишен

«Спорт-плюс» - «ЛП» (0:5)
Голи: - Козубович, Марчук (3), Сав-

ченко
Командам «ЛП» та «Воля» зараху-

вали технічні поразки за наявність у
складі професійних гравців. Через це
«Воля», яка ще у минулому турі фак-
тично забезпечила собі місце у плей-
оф, знову була змушена доводити
свою першість.

«Еко-Альт-Адрія» нічим не поступав-
ся більш майстерним гравцям «Волі».
Інтрига у матчі зберігалася до останньої
секунди, але, зрештою, командам дове-
лося ділити очки. Тепер перше місце у
групі може посісти «ЛП». Для цього в
останньому турі їм потрібно переграти
«Імпал», який у турнірі ще не перема-
гав. Впевненості у власних силах команді
додає перемога всуху над прямим кон-
курентом – командою «Спорт-плюс».

Таким чином, у плей-оф опиня-
ються «ЛП» і «Воля», а долю тре-
тьої путівки визначить очна зустріч
між «Еко-Альт-Адрією» і «Спорт-
плюсом».

«Волі» вдалося зберегти нічию у
матчі завдяки відчайдушним сейвам
воротаря Дмитра Русса

гравця у наступному матчі. Успенський перебрав на
себе функцію воротаря, рукою вибивши м’яч з воріт.
Суддя оцінив це відповідно, показавши червону кар-
тку. «Нова пошта», до речі, провела у меншості по-
ловину другого тайму. Виною цьому стала травма
одного з гравців, а замін у команди не виявилося.

Воротар «Нової пошти» Олександр
Білий намагався врятувати
команду від поразки, граючи не
лише в межах воріт

«Room Stone» - «Ясен» (3:5)
Голи: Якимчук (2), Побережний - Олійник

(1), Залевський (4)
«Легіон» - «Фоззі» (5:2)
Голи: Стиценко (5) - Дарченко, Рижук
Наразі шанси на вихід з групи В має кожна

з п’яти команд. Все визначиться у наступні
вихідні. А поки «Легіон» здобуває другу пе-
ремогу поспіль. У цьому матчі слід відзначити
стійкість гравців команди – стартова п’ятірка
дограла до кінця й проявила себе якнайкра-
ще. Особливо відзначився Стиценко, який са-
мотужки поховав надії «Фоззі» на виграш. Два

голи престижу наприкінці матчу не вплинули
на результат гри.

У двобої між «Room Stone» і «Ясеном»
переможець був визначений вже після пере-
рви. У першому таймі команди грали на-
рівно, що й підтвердив рахунок – 2:2. Од-
нак гостям зі Старокостянтинова настільки
потрібно було здобувати очки, що вони до-
тисли «румстерів», забивши їм тричі. Це, до
речі, перша перемога «Ясеня» у турнірі. У
команди ще два матчі в запасі, оскільки у
минулі вихідні через несприятливі погодні
умови матч з «Фоззі» був перенесений.

У матчі з «Room Stone» (у зеленому)
«Ясен» здобув першу перемогу в турнірі.
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Как каждое утро, просыпаясь,

хочется не бегом  кутаться в ог-
ромный халат, а понежиться в
постели, наслаждаясь каждым
изгибом своего тела.

Заходя в ванную комнату, в отраже-
нии видеть того, кто мне нравится, мое-
го союзника, а не преданного поклон-
ника кулинарного мастерства.

Открывая гардероб, с удовольстви-
ем выбирать сегодняшний образ: стро-
гости, соблазнительности или просто
свободы, вместо вынужденной необ-
ходимости натягивать бесформенные
серые тряпки.

Мне хочется знать, верить и видеть, что
именно Я - та самая желанная для моего
избранного по жизни человечка.

Мне помнится, как встречи с подру-
гами приносили смех, удовольствие,
раскованность. Когда , сравнивая себя
с другими, мне не приходилось испы-
тывать чувство  неповоротливости, не-
уклюжести и казаться себе менее при-
влекательной.

А еще я помню время, когда сво-
бодные минутки я с удовольствием по-
свящала себе, занимаясь любимыми
делами.  Когда тяжелые мысли оди-
ночества, непонимания, скуки и лени
меня не посещали.

Так что ж изменилось, куда де-
лась та легкость, с которой я могла

быть с собой?
Ах да, меня стало на 20 кг больше,

меня, «любимой», стало  на 20 кг
жира больше. Я не знаю, кто приду-
мал фразу  - «хорошего человека дол-
жно быть много»,  я с каждым лиш-
ним граммом становлюсь только злее,
печальней и неудовлетворенней.  И
сейчас, стоя у зеркала, я заново зна-
комлюсь с собой. Ну, привет «не я»,
привет, та которую я совсем не узнаю,
в которую не верю, привет мое иска-
жение – мое Я наоборот.  Скажи, как
нам с тобой жить? Дружить, догова-
риваться, свыкаться? Рада была бы, да
радости это не приносит. Скажи, «я
сегодняшняя», а что будет завтра, а
послезавтра, а через 5 лет?

НЕТ! Нет, этому не быть ни завт-
ра, ни послезавтра и уже даже не
сегодня, прости, но «я настоящая»
возвращаюсь!!!

Этой историей с нами поделились
клиенты  метода Славянская  Клини-
ка, центра комплексного оздорови-
тельного похудения.

Избыточный вес являет собой
комплексную проблему и зачастую
низкая эффективность  методов
борьбы с избыточным весом обус-
ловлена  узостью подходов к ре-
шению проблемы лишнего веса. Ре-
шить поставленную задачу можно

в том случае, если учесть все со-
ставляющие структуры каждой от-
дельно взятой личности: биологи-
ческие составляющие, психологи-
ческие и  социальные.

Характеристика биологической со-
ставляющей дает возможность получить
информацию о теле человека, состоя-
нии его здоровья, обмена веществ.
«Тело» может
«работать» с раз-
ной интенсивнос-
тью и зависит это
от множества фак-
торов: наличия эн-
докринных рас-
стройств, количе-
ства родов и абор-
тов, приема гормо-
нальных препара-
тов,  оперативных
вмешательств…
Все это обязатель-
но должно учиты-
ваться при подбо-
ре как комплекса
оздоровительного
похудения, так и
при назначении
рационального
питания во время
снижения веса и
при стабилизации

полученного результата.
Психологические факторы - наша

зависимость от определенных про-
дуктов, от ситуаций, провоцирующих
аппетит, от знаний и установок, по-
лученных ранее: не могу обижать от-
казом, когда сегодня можно, а завт-
ра буду худеть, когда есть связь эмо-
ции - аппетит.

231234266

Социальные или, вернее, социаль-
но-психологические - использование
еды как эрзац-удовольствия, культ еды
в семье, использование еды как ком-
муникативного допинга…

Только при решении всех этих фак-
торов можно достичь планомерного по-
худения и стабильного удержания по-
лученного результата.

РЕКЛАМА

Ùîá êîíòðîëþâàòè åêçåìó,
íàáåð³òüñÿ òåðï³ííÿ
Ñåðåä áàãàòüîõ çàõâîðþâàíü øê³ðè åêçåìà º îäí³ºþ ç íàéïîøèðåí³øèõ. Âðàæàº õâîðîáà ëþäåé ó áóäü-
ÿêîìó â³ö³, ÷àñòî çóñòð³÷àºòüñÿ ³ ó ìàëåíüêèõ ä³òåé. Ïðîò³êàº äîâîë³ òðèâàëèé ïðîì³æîê ÷àñó, ïðè
öüîìó ïåð³îäè çàòèõàííÿ ñèìïòîì³â ÷åðãóþòüñÿ ³ç çàãîñòðåííÿìè

ХАРЧУВАННЯ ПРИ ЕКЗЕМІ
Якщо у вас загострення екземи, то відразу постарайтеся обмежити себе в

таких продуктах, як томати, полуниця, червоні яблука, солодощі, картопля.
В їжу вам годиться нежирне м’ясо. До нежирного м’яса відноситься індич-

ка і кролик. Допустима ще баранина, але краще її виключити. Але не переви-
щуйте ліміт у сто п’ятдесят грамів на день. Та й м’ясо краще парити, а не
смажити. Їжте рибу на пару.

У період загострення хвороби кращими є перші вегетаріанські страви, а
потім – на слабкому м’ясному бульйоні. До других страв, які можна вживати,
відносять відварене м’ясо, парові котлети, тефтелі, з гарнірів – різні каші,
овочеве рагу. Рибу слід вживати у вареному вигляді.

Їжте більше рослинної їжі. Дуже корисні капуста і горох, оскільки в горосі
міститься багато білка, тому його необхідно вживати в їжу хворим літніми
формами екземи.

Обов’язково включіть до свого раціону ріпу і брукву, оскільки в них вміст
вітаміну С в два рази перевищує вміст цього вітаміну в апельсинах, мандари-
нах та лимонах, і в 12 разів вище, ніж у капусти та моркви.

Обмежте вживання цитрусових, відмовтеся повністю від кукурудзи – вона
дуже сильно зашкодить вам. Також забудьте про крабів і банани, алкогольні
напої, каву і всілякі чаї.

- Цю хворобу вважають гене-
тичним захворюванням, вона ха-
рактеризується сверблячкою,
запаленням і висипом на шкірі,
- каже лікар-дерматолог Тетяна
Сінчук. – Причинами виникнен-
ня екземи можуть бути різні
фактори. Майже у всіх випадках
виникнення екземи проявляєть-
ся алергічна реакція. Вона роз-
вивається під дією зовнішніх і
внутрішніх факторів, а іноді
причиною появи захворювання
шкіри є надмірна чутливість
організму до певних алергенів.

Від стресу і хвороб
Особливу роль у цій ситуації

відіграє генетична схильність органі-
зму людини, а також порушення нор-
мального функціонування печінки або
шлунково-кишкового тракту.

Ще однією причиною розвитку ек-
земи шкіри є стреси. Багато хворих
відзначають появу висипань як реакції
на сильне нервове напруження. При-
чиною розвитку екземи нерідко є ен-

докринопатії – порушення в роботі
надниркових залоз, гіпофіза, щито-
видної залози, – а також цукровий
діабет. Спровокувати появу висипань
можуть зміни гормонального фону в
підлітковому віці або у жінок під час
вагітності.

На початкових стадіях для екземи
характерний гострий перебіг, який суп-
роводжується виникненням різнома-
нітного висипу, локалізація якого за-
лежить від віку пацієнта.

Для дітей типовим вогнищем екзе-
ми є тулуб, шия. Для дорослих – це
передпліччя, тильна сторона кистей і
стоп. У будь-якому віці основними
симптомами екземи є печіння, свербіж.
Також характерні для екземи дрібні
пухирці з прозорим вмістом, рожеві
вузлики, які часто зливаються в єдине
ціле, невеликі корости, тріщинки.

Якщо екзема виникла через гіпер-
чутливість організму до мікробів, то
висипання матимуть специфічну фор-
му, з рівними округлими краями, і бу-
дуть розташовуватися несиметрично.

Несприятливими факторами, що
підсилюють прояв захворювання і про-

вокують його загострення, є бактері-
альні, вірусні або грибкові інфекції,
харчові, побутові й виробничі алерге-
ни, психоемоційні навантаження. Та-
кож мають значення метеорологічні
фактори – різкі перепади температу-
ри, недостатня інсоляція, вологість
повітря, хімічний склад води, ґрунту,
повітря.

- Тривалість і перебіг гострого пе-
ріоду залежить від віку хворого та від
причини виникнення екземи, - каже
лікар. – Зазвичай гострий період три-
ває 7-9 тижнів, після чого виразність
симптомів екземи спадає.

Хвороба затяжна
Після того як гострий період екзе-

ми проходить, пухирці втрачають свій
яскраво-рожевий і червоний колір та
набувають дещо синюшного кольору.
Після 5-6 місяців настає хронічна ста-
дія екземи з частими рецидивами і
відносними ремісіями.

Екзема у багатьох випадках усклад-
нюється різними інфекційними хво-
робами шкіри і м’яких тканин. Крім
цього, затяжна екзема призводить до
порушень з боку нервової системи,
що ще більше посилює прояви за-
хворювання.

Екзема є незаразним захворюван-
ням, хоча й таким, що заподіює масу
незручностей. Хворобу дуже склад-
но вилікувати, набагато простіше її
постійно контролювати.

Лікування екземи повинно прово-
дитися лише за призначенням ліка-
ря-дерматолога. Зазвичай терапія за-
хворювання складається з наступних
моментів. Перше – виявлення та усу-
нення фактора, що викликав розви-
ток екземи. Часто це сприяє досяг-
ненню поліпшення стану шкіри. На-
ступним етапом є антиалергійна тера-
пія.

Потрібно здійснювати і місцеве
лікування екземи. При гострій екземі
застосовують примочки. За призна-

ченням лікаря використовують корти-
костероїдні мазі.

- Під час загострення екземи хво-
рий повинен дотримуватись особливої
гіпоалергенної дієти, –  каже лікар-
дерматолог Тетяна Сінчук. – Виклю-
чаються незбиране молоко, яйця, цит-
русові, полуниця, суниця, рибні кон-
серви, м’ясо птиці, міцний чай, кава.
Слід уникати контакту з водою і пре-
паратами побутової хімії. Наберіться
терпіння, не варто думати, що зайняв-
шись лікуванням, ви дуже скоро пере-
можете екзему.

Âàëåíòèíà ÌÀÐÖÎÍÜ
093-565-57-70

Від алергії до екземи
Одним з провокуючих факторів

розвитку екземи є алергічна ре-
акція організму на: 

- вживання продуктів з великою
кількістю штучних домішок, а також
шоколаду, цитрусових та інших
алергенів;

- контакт шкіри з барвниками й
ароматизаторами штучного поход-
ження, що входять до складу засобів
побутової хімії, продуктів харчуван-
ня, гігієнічних і косметичних препа-
ратів;

- носіння на руках прикрас –
браслетів, наручних годинників, каб-
лучок, виконаних з різних сплавів;

- застосування ліків. Досить час-
то подібну реакцію дають застосу-
вання аспірину, парацетамолу,
анальгіну та інших широко викори-
стовуваних препаратів, які продають-
ся без рецепту;

- вакцинування;
- наявність в організмі вогни-

ща бактеріальної або грибкової
інфекції, глисти;

- укус комах;
- алергічна реакція на пил, шерсть

тварин, пилок, спори цвілевих
грибків.
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ßêùî çàâòðà â³éíà: ²ñòîð³ÿ 24-ãî ìåõàí³çîâàíîãî
êîðïóñó â³ä Ïðîñêóðîâà äî Óìàí³
Ïîâíà áîºãîòîâí³ñòü àðì³¿ ó ìèðíèé ÷àñ – çàâäàííÿ íàäçâè÷àéíî âàæëèâå äëÿ äåðæàâè, ó öüîìó
ñüîãîäí³ ïåðåêîíàâñÿ êîæåí. ×îìó íàâ÷èòüñÿ Óêðà¿íà íà âëàñíèõ ïîìèëêàõ, äîñë³äæóº Îëåêñàíäð
Ãðàáîâñüêèé íà ³ñòîð³¿ ïðîñêóð³âñüêîãî ìåõàí³çîâàíîãî êîìïëåêñó 1941 ðîêó

«Я был пулеметчиком, а пулеметов не было»
Актор Микола Лєбєдєв – один з тих щасливчиків, кому вдалося
врятуватися з уманського оточення. В одному з інтерв’ю кіноз-
навцю Олексію Тремасову він якось згадував:
«Я служил в городе Проскурове. 22-го числа по радио передали
речь Молотова, и нас перевели в боевой порядок. Я был пуле-
метчиком, а пулеметов, естественно, не было. Из оружия мне
полагался только пистолет, но и его тоже не было. И вот в
таком виде я пошел на фронт.
Мы вышли на Запад. По дороге мне все-таки выдали пистолет. А
затем, 29-го числа, дали и винтовку. В этот день был мой первый
бой. В бою убило пулеметчика, и я вместо него сдерживал врага.
Немцы начали наступать, а у меня кончились все патроны.
…Было уже темновато. Кругом стояли домишки. Очень хотелось
есть. Подхожу к одному дому, открываю дверь, а там сидит му-
жик в возрасте, в простой рубашке. Лампада над иконой осве-
щала дом. Круглый стол, и на нем лежал ломоть хлеба. Я крик-
нул: «Хлеб есть?!». Он спокойно сказал: «На, возьми». Это на
меня так подействовало, что я не взял.  Этот случай у меня на
всю жизнь в памяти остался.…
…Под Уманью я попал под огневой вал, мы все время пытались
задержать немцев. Меня контузило, по касательной прошло, и
мне забинтовали голову. Я попал в санитарку, оружие у меня
забрали. По дороге нас обстреляли, и меня взяли в плен. Так
как я был забинтованный, немцы меня бросили к раненым. Там
была плохая охрана. Немцы оставили двух часовых. Они ходили
мимо, а я лежал как будто мертвый. Часовой с кем-то загово-
рился, и я в этот момент удрал через проволоку».

До спекотного літа 1941 року
в Проскурові досить щільно
розташовувались військові фор-
мування Червоної Армії. Знахо-
дячись всередині лінії оборони,
місто ставало чудовим місцем
для організації тилу та накопи-
чення військового резерву,
якщо… завтра війна.

Напередодні 1941-го
Саме Проскурів в 1940 році гене-

рал армії Жуков обрав як місце шта-
бу Південного фронту,  військами яко-
го було приєднано до СРСР Бессара-
бію, Молдавію та Північну Буковину,
а саме Чернівці. Операцію по захоп-
ленню тоді румунських територій та-
лановитий полководець провів по-воє-
нному блискуче.

Здавалося, Червона Армія непере-
можна, а ті маленькі недоліки, що ви-
явились в перебігу радянсько-фінської
війни у період 1939-1940 років, бу-
дуть беззаперечно виправлені. Про них
нарком оборони маршал Тимошенко
звітував у 1940 році:

«1. Командиры и штабы полков не
везде правильно организовывают раз-
ведку. В  результате наступающие за-
частую действовали вслепую.

Почему по-настоящему нет развед-
ки в мирное время? Я прихожу к зак-
лючению, что в мирное время нет ре-
альной опасности и поэтому никто с
разведкой не желает считаться. Это
большая ошибка. На войне мы вынуж-
дены будем из-за этого очень дорого
поплатиться.».

Нестача навчання
Наступною і не менш розгромною

була доповідь щодо бойової підготов-
ки Червоної Армії з досвіду радянсь-
ко-фінської війни на нараді вищого
військового керівництва 23-28 грудня
1940 року:

«Большие потери Красной Армии
имели место лишь потому, что мы в
период мирной учебы воспитывали
себя от мала и до велика на условных
положениях, то есть сами себя стави-
ли в нужное положение и этим са-
мым ложно воспитывали и обучали
наших бойцов. Людям прививалось
угождать старшим начальникам, а пос-

ледние, в свою очередь, нередко не
замечали за собой больших ошибок
и промахов в своей собственной ра-
боте. Приезжает, бывало, кажется,
«объективный начальник», который
должен был бы глубоко взглянуть в
основы работы, определить ее каче-
ства и недостатки, выявить, почему по-
лучаются «хорошие» и «плохие» дела,
в чем их причина. Затем он обязан
был бы все это хорошо взвесить и по-
казать, как и кто должен бороться за
качество учебы и жестоко уничтожать
свои недостатки. Но этого как раз и
не делалось.

Если плохо проходила работа, стар-
ший начальник разгромит тебя, а тот,
которого проверяли, в связи с этим
сделает недовольное лицо. Если же
работа преподана хорошо – благода-
рит за службу, все становятся рады и
довольны – поблагодарили и даже
наградили. Этот обман, двуличие и
лицемерие нужно крепко забыть, за-
жать в своих руках и выбросить вон».

По всіх військових округах готують-
ся плани оборони, «якщо завтра
війна». Вони настільки детальні, що,
здавалося б, ніяка несподіванка не
могла похитнути обороноздатність ра-
дянської армії. Крім захисту прикор-
донних територій, одночасно розро-
били плани активних диверсій в тилу
ворога та миттєвого наступу. До якої
агресії готувалося керівництво СРСР
з перших днів 1941 року? Ворогом
однозначно визнавалася гітлерівська
Німеччина, яка вже хазяйнувала в
Польщі.

На папері все чітко
Історія була б іншою, якби, згідно

плану, все виконувалось так, як вима-
гав Тимошенко. Записка по плану обо-
рони на період мобілізації, зосеред-
ження та розгортання військ Київсь-
кого Особливого військового округу
на 1941 рік, підписана командувачем
військами округу генерал-лейтенантом
Кирпоносом, починалася лаконічно і
впевнено:

«1. Задачі оборони. He допустити
вторгнення як наземного, так і повітря-
ного противника на територію окру-
гу».

Далі описувались дії щодо недопу-
щення окупації радянських територій

ворогом.
«Активними діями авіації завоюва-

ти панування в повітрі і потужними
ударами по основних угрупованнях
військ, залізничних вузлах і мостах
порушити і затримати зосередження і
розгортання військ противника.

Не допустити скидання і висадки на
території округу повітряних десантів і
диверсійних груп противника.

…Всім оборонцям і резервам армій
бути готовими за вказівкою Головно-
го Командування до нанесення
стрімких ударів для розгрому угрупо-
вань супротивника (запам’ятайте цей
уривок, до нього ми повернемося
нижче – авт.), перенесення бойових
дій на його територію і захоплення
вигідних рубежів…».

Другий щит оборони
Завданням армій у районах при-

криття були оборона держкордону та
негайна ліквідація будь-яких спроб
ворога прорвати оборону, забезпечен-
ня нормальної роботи залізниці. І, та-
кож,  повітряна розвідка глибиною аж
до річки Вісла, польських міст Катов-
іце, Люблін, Вроцлав. Повітряні сили
мали особливе завдання по руйнуван-
ню залізничних мостів та вузлів
Краків, Ченстохова, Кельце.

З початком бойових дій руйнують-
ся всі залізничні ділянки, засоби
зв’язку, депо, водокачки на відстані
від 5 до 15 кілометрів від кордону.

Позаду дійсних армій другим щи-
том оборони мали розгортатися ре-
зерви. У разі прориву великих сил
противника вони повинні були затри-
мати і дезорганізувати його подальше
просування і ліквідувати прорив. В уг-
рупування резерву входив і 24-й ме-
ханізований корпус, розміщений в се-
лах Ружична, Розсоша та Ружичанка.

«Стрімкі» удари резерву
Механізований корпус – це опера-

тивно-тактичне з’єднання сухопутних
військ, основу якого складають меха-
нізовані, тобто мотострілецькі,
стрілецькі, піхотні, мотопіхотні та тан-
кові з’єднання. Такі корпуси були ство-
рені для «глибокого потрясіння фрон-
ту противника».

24-й мехкорпус мав у складі 21556
бійців та 222 танки. Штатний склад
корпусу мав би бути таким: 36 тисяч
особового складу; 1031 танк, з яких
546 середніх і важких; 268 бронеав-
томобілів; 100 польових гармат; 36
протитанкових і 36 зенітних гармат;
186 мінометів.

На ранок 22 червня 1941 року 24-й
мехкорпус був у такому стані: 80 %
особового складу – новобранці, які
не вміли поводитися зі зброєю; за-
безпечення гвинтівками – на 60 %;
погана забезпеченість гарматами та
майже повна відсутність транспортних
засобів.

24 червня 1941 року штаб корпусу
отримав наказ на пересування в ра-
йон Кременця. Саме там командуван-
ня фронту передбачало створити кон-
трударну групу для зупинки німець-
кого наступу. Мехкорпус мав зробити
100-кілометровий марш під повним
контролем авіації противника.

Коли німці 26 червня вийшли на
ближні підступи до Кременця, 24-й
корпус був все ще в 60 кілометрах від
міста, здійснюючи марш в пішому
строю. За цей час ситуація на фронті
значно ускладнилась – гітлерівці були
під Рівним, а 2 липня захопили Тер-
нопіль. Вимальовувалася загроза про-
сування противника до Проскурова та
розгрому тилів. 24-й мехкорпус роз-
вертають з Ланівців, куди тільки

дійшли резервісти, на південь у на-
прямку Волочиська. Здійснивши 50-
кілометровий перехід, корпус вийшов
на рубіж ввечері 3 липня, проте до
початку бойових дій не встигли підго-
тувати оборону. Як наслідок – 4 лип-
ня під тиском ворога бійці Червоної
Армії залишили Волочиськ.

Уманський котел
5 липня штаб корпусу отримує на-

каз відновити положення по Збручу.
Однак, крім загальної слабкості
з’єднання в матеріально-технічному
оснащенні та загальної навченості
особового складу, причинами зали-
шення укріпленого району на старо-
му кордоні була ще й відсутність твер-
дого керівництва військами на цьому
напрямку. Корпус відступав, прикри-
ваючи відхід залишків радянських
військ, з незначними боями в районі
Війтівців.

8 липня перед корпусом поставлена
нова задача: зайняти позиції біля Чор-
ного Острова, але 9 липня німецькі
війська заволоділи Бердичевом і опи-
нилися за спиною цілого фронту Чер-
воної Армії. Корпус передислокуєть-
ся до Летичева. Під час чергового май-

же 70-кілометрового пішого маршу
ряди мехкорпусу надто далеко розтяг-
нулись, багато було відсталих.

До 12 липня бійці мехкорпусу
зміцнювали оборонну лінію Летичі-
вського укріпленого району, будівниц-
тво якого розпочалось ще на початку
30-х років, та за десятиріччя так і не
було приведено досконало до вимог
проекту. 15 липня німці прорвали ук-
ріпрайон в чотирьох місцях та стрімко
захопили Бар і Жмеринку. Великі
сили радянських військ опинилися під
загрозою оточення. 24-й механізова-
ний корпус стихійними загонами
відступав у напрямку  Вінниці.

Зберігши лише третину бойового
оснащення, залишки 24-го мехкорпу-
су дали справжній перший і останній
бій в районі села Підвисоке Вінниць-
кої області на початку серпня 1941
року. Героями полягли бійці та коман-
дири корпусу у горезвісному Умансь-
кому котлі, де, оточені двійним
кільцем гітлерівців, були знищені дві
радянські армії. Загинули сотні тисяч
людей.

Îëåêñàíäð ÃÐÀÁÎÂÑÜÊÈÉ,
097-502-09-73

Червоноармійці Проскурова, фото листопада 1940 року

²ÑÒÎÐ²ß
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¯äåòå ó â³äïóñòêó çà êîðäîí –
äåêëàðóéòå ãðîø³ ³ ÷åêè
Ç ïðèõîäîì ë³òà ïî÷àâñÿ ïåð³îä â³äïóñòîê, áàãàòî õòî ïëàíóº ñâ³é â³äïî÷èíîê çà ìåæàìè äåðæàâè.
Õìåëüíèöüêà ìèòíèöÿ Ì³íäîõîä³â íàãàäóº, ùî ïðÿìóþ÷è çà êîðäîí, àáè ïî÷óâàòèñÿ âïåâíåíî ³
êîìôîðòíî, ïîäîëÿíè ìàþòü äîòðèìóâàòèñÿ ìèòíèõ ïðàâèë

Ïîä³ëüñüê³ ÿéöÿ êóïóþòü ó
Àôðèö³ ³ Òóðå÷÷èí³

Ñïëàòèëè á³ëüøå ñîö³àëêè

Вирушаючи до іноземної дер-
жави, слід пам’ятати, що грома-
дяни України мають право не
декларувати готівку, якщо сума
не перевищує 10 тисяч євро чи
еквівалент цієї суми в іншій ва-
люті.

У разі ж переміщення готівки по-
над 10 000 євро громадяни зобов’я-
зані декларувати вказану суму в по-
вному обсязі, а також підтверджувати
зняття готівки з рахунків у банках або
інших фінансових установах, виключ-

но на ту суму, що перевищує 10 000
євро. Строк дії таких документів 30
календарних днів, починаючи з дня
видачі.

Слід зазначити, що на усій тери-
торії Європейського Союзу діє єдина
форма митної декларації, яку повинні
заповнювати фізичні особи при пере-
міщенні готівки у сумі понад 10 тисяч
євро.

При переміщенні через територію
Євросоюзу громадянин, що має при
собі суму понад 10 тисяч євро чи

відповідну суму в іншій валюті, зобо-
в’язаний її задекларувати в країні при-
буття/убування.

Також звертаємо увагу, що фізичній
особі необхідно подати митну декла-
рацію двічі – як при ввезенні, так і
при вивезенні з території Євросоюзу
суми понад 10 000 євро. Декларувати
слід не лише готівкові гроші, а також
цінні папери, дорожні чеки, векселі.
Правило діє, навіть якщо ви про-
їжджаєте через країни Євросоюзу
транзитом.

У декларації треба вказати пас-
портні дані, інформацію про власни-
ка/власників грошових коштів –
може бути фізична або юридична осо-
ба, а також суму, походження грошей,
наприклад, спадок, особисті заощад-
ження, продаж нерухомості, тощо, та
їх призначення інвестування, покупки
тощо. Крім того, необхідно зазначи-
ти деталі поїздки – тип транспорту,
номер рейсу/потягу/судна.

- Якщо в декларації будуть вказані
недостовірні або неповні відомості,

громадянин, що подав її, понесе по-
карання згідно чинного законодав-
ства, а грошові кошти можуть бути ви-
лучені або конфісковані, – застерігає
очільник Хмельницької митниці
Міндоходів Ігор Балан.

Ìàêñèì ÄÎÍÅÖÜ,
0382-78-98-38

    www.vsim.ua
Більше інформації на сайті

Протягом п’яти місяців 2014 року пта-
хівники Хмельниччини здійснили зов-
нішньоекономічні операції на суму по-
над 90 мільйонів гривень, інформує
прес-служба управління Міндоходів у
Хмельницькій області.

В основному підприємства птахівництва
здійснювали експортні операції.

Загалом з початку року за кордон вивезено
курячих яєць першої категорії у кількості 4 ти-
сячі тонн на суму понад 80 мільйонів гривень.

Зазначену продукцію птахівництва бізнесме-
ни краю експортували до країн Африки, Мол-

дови, Туреччини та Іраку.
«Живий» імпорт становить понад чотири

мільйони гривень. Подільські підприємці за-
купили у Чехії добові курчата. Як результат,
бюджет поповнився 800 тисячами гривень.

Слід відзначити, що зазначені експортно-
імпортні операції оформлені митницею області
виключно в електронному виді. А це говорить
про визнання підприємцями краю переваг елект-
ронного спілкування з державою та масштабне
покращення ведення зовнішньої торгівлі краян.

Ìàêñèì ÄÎÍÅÖÜ, 0382-78-98-38

У травні хмельничани сплатили єдино-
го соціального внеску на 4,6 мільйона гри-
вень більше від очікуваного, інформує
прес-служба управління Міндоходів у
Хмельницькій області.

За даними Державної податкової інспекції у Хмель-
ницькому, травневі надходження в обласному центрі
склали 105,4 мільйона гривень, тоді як прогнозний
показник Міндоходів – 100,8 мільйона гривень.

Примітно, що на тлі поширення електронних
сервісів у місті постійно зростає число платників,
які при подачі звітності з єдиного внеску на за-
гальнообов’язкове державне соціальне страхуван-
ня користуються відповідним інтернет-сервісом
від Міндоходів. Наразі «електронкою» вже ко-
ристується 81 відсоток платників.

- На сьогодні одним з пріоритетних векторів нашої
роботи є забезпечення стабільного надходження
єдиного соціального внеску, від якого безпосеред-
ньо залежить фінансування соціальної сфери міста.
В цьому питанні наші зусилля спрямовані за двома
основними напрямами – на виявлення та ліквіда-
цію тіньових схем мінімізаторів та на вдосконален-
ня сервісного обслуговування платників. Результа-
ти надходжень єдиного соціального внеску свідчать
про вжиття комплексу організаційних та практичних
заходів, які були спрямовані на підтримку платників
єдиного внеску і створення умов для зручності
здійснення цього платежу, - розповідає начальник
міської податкової служби Руслан Мединський.

Ìàêñèì ÄÎÍÅÖÜ, 0382-78-98-38
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Ñåçîí çàêðèþòü «Êîáçàðåì»,
à ïî÷íóòü âàã³òíèìè

«Ôàéíå ì³ñòî» çàïðîøóº íà ðîê
òà ôóòáîë

Учасники фестивалю «Файне місто»:
Головна сцена (ведучий Мяч Дредбол): гурти «Скрябін», «ТНМК»,

«O.Torvald», «Роллік’с», Ірена Карпа та «QARPA», «Тінь Сонця», «Karna»,
«Ot Vinta», «ФЛІТ», «Перкалаба», «Los Colorados», «Epolets», «Безодня»,
«The Last Fight» (Мілан, Італія), «Серцевий Напад», «Триста8ісім»

Рок-сцена (ведучий Віктор Новосьолов): гурти «Skinhate», «Jinjer»,
«RIDEAU» (Стокгольм, Швеція), «LATUR», «Медовий Полин», «Cherry-
merry», «Fontaliza», «Ворст», «Kompas», «ZSUF», «0352», «Лоскіт», «Dash»,
«Аfecting Dissent», «The Jossers», «Кімната Гретхен», «Bugs Bunny», «По ту
сторону», «Квітка Року», «Anebo», «MilkIt», «Friday Story»

Нічна Rave box сцена: електронна музика від відомих діджеїв Loki Lander,
Topman, Leggo та запальний MC Буря. Хедлайнер - DJ Myztical

Хмельницький на фестивалі представлятиме рок-
гурт «Безодня»

12-13 липня у Тернополі вдру-
ге відбудеться фестиваль рок-
музики «Файне місто». Протя-
гом двох днів більше сорока
гуртів з усієї України подару-
ють море музики та драйву. Фа-
натів футболу чекає перегляд
матчів Чемпіонату світу з футбо-
лу на великому екрані.

Вхід відкриється о 10:00. Концерт-
на програма почнеться о 12:00.

Квитки: попередній продаж – 200
гривень за два дні. У день фестивалю
– 240 гривень за два дні і 140 гривень
за один день. У Хмельницькому квитки
можна придбати у магазині «YAMAHA»
на проспекті Миру, 59, офіс 215 та за
телефоном 097-726-14-34.

Фестиваль відбудеться на території
міжнародного аеропорту «Тернопіль».

Цьогоріч на відвідувачів фестива-
лю «Файне місто» чекають виступи
відомих гуртів України, а також гос-
тей з Італії та Швеції, наметове містеч-

ко та шалені розваги. Фанати футбо-
лу матимуть можливість переглянути
прямі трансляції фіналу Чемпіонату
світу з футболу на найбільшому ек-
рані в місті.

Загалом, організатори фестивалю

планують влаштувати грандіозне шоу
на трьох музичних сценах для більш
ніж десяти тисяч глядачів з різних ку-
точків країни. Окрім моря музики,
протягом двох днів на території фес-
тивалю відбуватимуться різноманітні
дійства та перфоменси: drag-racing,
work-out, футбольний та пейнтболь-
ний турніри, стрітбол, фаєр-шоу, ав-
тограф-сесії, квести.

На території проведення фестивалю
буде наметове містечко, у яке можна
заселитися з 12:00 11 липня. Прожи-
вання безкоштовне. Організатори об-
іцяють забезпечити учасників питною
водою, дровами та охороною.

Â³êòîð³ÿ ÏÎÄ²ËÜÑÜÊÀ,
0382-78-98-38

- Творчість Тараса Шевченка потрібно постійно
відчувати у серці, - каже Олександр Драган (у центрі)

17 ÷åðâíÿ ó ô³ëàðìîí³¿ óðî÷èñòî çàêðèþòü 75-é êîíöåðòíèé ñåçîí.
Àðòèñòè ñèìôîí³÷íîãî îðêåñòðó òà êàìåðíèé õîð «Â³ííèöÿ» âèêîíàþòü
ìóçèêó äî «Êîáçàðÿ», âøàíîâóþ÷è òàêèì ÷èíîì ïàì’ÿòü Øåâ÷åíêà

Початок о 18:30.
Квитки: 30-50 гривень.
- Ми зіграємо симфонічну поему

«Тарас Шевченко» Костянтина Дань-
кевича. Звучатиме ряд романсів на
слова Кобзаря з симфонічним оркес-
тром. Разом з камерним хором
«Вінниця» хормейстера Віталія Газін-
ського ми виконаємо кантати Миколи
Лисенка на слова Тараса Шевченка
«Радуйся, ниво неполитая» та «Б’ють
пороги», - каже директор філармонії
Олександр Драган.

Основним гаслом першої половини
концертного сезону було відзначен-
ня ювілею філармонії. У другій по-
ловині року митці зробили наголос
на відзначенні 200-річчя від дня на-
родження Тараса Шевченка. Тради-
ційно, хоча і не у повному обсязі че-
рез події у державі, в місті відбувся
фестиваль камерної музики «Камер-
фест», цьогоріч присвячений Тарасу
Шевченку.

- У цьому сезоні ансамбль «Козаки
Поділля» і солісти органного залу На-
талія Молдован та Олена Леонова зро-
били багато цікавих програм. З сим-
фонічним оркестром ми започаткува-
ли цикл «Видатні українські дириген-
ти», в рамках якого у нас виступали
відомі диригенти Юрій Луців, В’ячес-
лав Редя, Вікторія Жадько, скрипаль
Орест, - каже Олександр Драган.

Камерний оркестр філармонії ра-
зом з диригентами з Варшави цьо-
горіч втілив у життя проект «Україно-
польські музичні діалоги». Під час
турне по Україні мешканці шести міст
почули музику сучасних українських і
польських композиторів.

В рамках програми обміну між
філармоніями у нас цьогоріч висту-
пав джаз-квартет «Art Prestige» і ка-
мерний оркестр з Івано-Франківська,
ансамбль «Древляни» з Житомира,
камерний хор з Чернівців, симфоніч-

ний оркестр зі Львова, Волинський
народний хор.

- В Україні бракує діалогу між
філармоніями. Тому я ініціював ство-
рення неформальної Асоціації дирек-
торів філармоній Західної України і
центральної філармонії. До нас до-
лучаються інші регіони. Ми будемо
ставити питання про те, щоб створити
офіційну асоціацію з правом дорад-
чого органу при Міністерстві культу-
ри України і долучити до неї східну
Україну, - каже Олександр Драган.

Сцена любить молодих, тому цьо-
горіч на 70 відсотків омолодили сим-
фонічний оркестр філармонії і актив-
но долучають молодих митців до ро-
боти.

- Наразі є дуже багато випускників
мистецьких закладів, у яких немає ро-
боти. Образливо часом зустрічати своїх
колег на базарі чи деінде. Тому ми ого-
лосили конкурс на вакантні посади

саме для молоді, - каже директор.
Формат діяльності філармонії

відповідає тій ситуації, яка є зараз в
країні. У програмах з’являється бага-
то патріотики, громадянської твор-
чості. Проте кількість відвідувачів, не
дивлячись на відносно недорогу
вартість квитків, зменшилася.

Влітку у філармонії даватимуть
органні і камерні оркестри. Солісти
виступатимуть у літніх таборах.

- З осені ми відкриваємо дитячу
філармонію. Найталановитіші діти з
музичних шкіл усієї області виступа-
тимуть з симфонічним та камерним
оркестрами, - каже Олександр Дра-
ган. – З вересня стартує проект «В
очікуванні дива». Ми протягом дев’я-
ти місяців даватимемо концерти для
вагітних – гратимемо музику, яка ко-
рисна для мам та малюків.

Îëåíà ÑÒÎÉÊÎ, 067-859-97-54

Ìóëüòô³ëüì «ßê ïðèáîðêàòè äðàêîíà - 2»
ó ê³íîòåàòð³ «Ïëàíåòà»

На цьому тижні у кінотеатрі
«Планета» можна подивитися
мультфільм «Як приборкати
дракона - 2» про подорож
вікінгів у пошуках нових пригод.

Сеанси у 3D: 11:10, 15:00,
17:00, 19:00 у синьому залі та
12:40 у залі «Прем’єрний». Квит-
ки – 25-40 гривень.

Тривалість: 1 год. 57 хв.
У мультфільмі «Як приборкати

дракона - 2» дракони стають
справжніми друзями для вікінгів.
Перемир’я, яке вони уклали, три-

ває вже п’ять років. Увесь свій
вільний час герої фільму проводять,
змагаючись між собою на перего-
нах драконів. Така розвага корис-
тується на острові шаленою попу-
лярністю. Друзі Іккінг та Беззубик
багато часу проводять у небі. Один
з польотів закінчується страшною
знахідкою. У крижаній печері, яку
виявили Іккінг та Беззубик, живуть
дракони, яких вони раніше не ба-
чили. Тепер двоє друзів повинні
вступити у битву, від результату якої
залежить доля усього світу.

КІНО
Бойовик «Чаклунка»
У ролях: Анджеліна Джолі
Кінотеатр «Планета»
Сеанси у 3D: 13:10, 21:00 у синьо-

му залі та 10:50 у залі «Прем’єрний»
Квитки – 25-40 гривень

Бойовик «На межі майбутнього»
У ролях: Том Круз
Кінотеатр «Планета»
Сеанси у 3D: 14:40, 16:50, 19:00,

21:00
Квитки – 25-40 гривень

Мультфільм «Цирк! Цирк!
Цирк!»

Кінотеатр «Планета»
Сеанси: 11:30, 13:00, 14:30
Квитки – 15-25 гривень

Мелодраматична комедія «Бо-
соніж по місту»

У ролях: Скотт Спідман
Кінотеатр «Планета»
Сеанси: 16:00, 17:35, 19:10, 21:00
Квитки – 15-20 гривень

Тиждень індійського кіно
Мелодрами «Самотність» та «Ма-

ленький свідок»
Кінотеатр Шевченка
Сеанси: 13:00, 16:00, 19:00
Квитки – 15 гривень

Мультфільм «Елвін і бурундуки»
Кінотеатр Шевченка
Сеанси: 10:30
Квитки – 15-25 гривень

КОНЦЕРТИ
13 червня
Кавер-гурт «Captain Black»
Аут-паб «Уругвайський льотчик»
Вхід вільний
21:00

13 червня
Презентація альбому та кон-

церт рок-гурту «Fontaliza»
Арт-паб «High Hopes»
Квитки – 30-40 гривень
21:00

13 червня
Півфінал телевізійного шоу

«Битва поетів»
Нічний клуб «СВ»
Квитки – 15 гривень
19:00

14 червня
Кавер-гурт «Captain Black»
Бар «Tarantino bar»
Квитки – 30 гривень
20:00

ВИСТАВКИ
З 14 червня до 13 липня
«Київська виставка риб»
Торговельний центр «Либідь Плаза»
Квитки: дорослий – 20 гривень, ди-

тячий – 15 гривень. Дітям до трьох
років вхід вільний

Щоденно з 10:00 до 20:00

До 19 червня
Виставка творів хмельничанки

Інни Ляшук «Моя ілюзія – мій сон»
Галерея художнього музею на Про-

скурівській
Вхід вільний

Виставка скульптури та графі-
ки львів’янина Віктора Продан-
чука «Ріка часу»

Художній музей
Квитки – 3-5 гривень

До кінця червня
Виставка живопису Георгія

Косміаді «Музика кольору»
Краєзнавчий музей
Квитки – 3-7 гривень

ВЕЧІРКИ
13 червня
Жіночий стриптиз від Miss

Kitty
Нічний клуб «Шторм»
Квитки – 20-30 гривень
22:00

13 червня
Ексклюзивне стриптиз-шоу

«Royal Strip Night»
Нічний клуб «Moda bar»
Квитки: Ч – 50 гривень, Ж – вхід

вільний
22:00

14 червня
Чоловічий стриптиз
Нічний клуб «Vanilla Sky»
Квитки: Ч – 30 гривень, Ж – вхід

вільний
22:00

14 червня
День народження нічного клу-

бу «Шторм»
Спеціальні гості – Дядя Жора та

«Bigudi Show»
Нічний клуб «Шторм»
Квитки – 60 гривень
22:00

21 червня
MC Andrey Zvezdoff та DJ

Andy Gray
Нічний клуб «СВ»
Квитки – 15-20 гривень
21:00
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SU – DO – KU

ÍÎÂÈÍÈ

Правила
головоломки

Su Do Ku
Заповніть всі
клітинки так, щоб
в кожній стрічці, в
кожній колонці і в
кожному блоці, що
виділений жирни-
ми лініями, місти-
лися всі цифри від
1 до 9. При цьому
кожна з цих цифр
може бути в
кожній стрічці ,
кожній колонці та
кожному блоці
тільки один раз.

Картопля з морозивом від психолога Дмитра Карпачова
Інгредієнти: картопля – 3 шт., часник – 3 зубчики, розма-
рин, фенхель – щіпка, цедра лимона – за смаком, морози-
во пломбир – 3 ст. л., масло вершкове – 3 ч. л., сіль, перець
– за смаком.
Спосіб приготування
Вимиту картоплю зі шкуркою протикаємо виделкою в кількох
місцях, змащуємо оливковою олією, нарізаємо дольками час-
ник. На фольгу кладемо часник, сіль, перець, розмарин,
цедру лимона. Зверху викладаємо картоплю, змастивши її
у спеціях. Всередині кожної картоплини робимо надріз, вкла-
даємо в нього шматочок вершкового масла. Герметично за-
вертаємо картоплю у фольгу зі спеціями. Запікаємо близько
30 хвилин. Потім відкриваємо фольгу, на розріз викладаємо
пломбир. Акуратно завертаємо фольгу і на 3 хвилини зали-
шаємо картоплю допікатися.

СМАЧНОГОВСІМ!

СМАЧНОГОВСІМ!

Âîä³¿ ïîì³ðÿþòüñÿ çâóêîì ìóçèêè ó ñàëîí³

Кращі гонщики міста продемонструють швидкісне водіння автомобіля

15 червня вперше у Хмельницькому відбу-
дуться змагання автомобілістів «Race Party».
Більше трьох десятків підготованих авто-
мобілів боротимуться за перемогу у спринт-
слаломі та автозвуці.

Досвідчені хмельницькі гонщики продемонструють
свою майстерність у швидкісному водінні автомобіля, а
настрій глядачам підніматимуть дівчата-піджейки.

Змагання відбудуться на картодромі по Трудовій, 4/3б.
Початок об 11:00. Квитки – 20 гривень. Дітям до

12 років вхід вільний.
- Ми організували ці змагання для того, щоб вкотре

продемонструвати майстерність водіїв у спринт-слаломі
– швидкісному маневруванні автомобілем – та вперше
у місті познайомити всіх з таким видом автомобільних
змагань, як автозвук, – каже організатор змагань, голо-
ва громадської організації «Хмельницький автолюби-
тельський клуб» Володимир Огойко.

Автомобілісти змагатимуться у двох видах автозвуку:
у звуковому тиску, коли судді вимірюватимуть звуковий
тиск, який йде від звуку музики з колонок, всередині
салону автомобіля чи поряд з ним, та гучності фронту,
коли вимірюють якість та частоту звуку на відстані.

На змаганнях зі спринт-слалому свою майстерність
продемонструють учасники з міста та області, а також
гості з Тернополя та Вінниці. На турнір з автозвуку, який
пройде на рівні популярних змагань «Monster Sound
Fest», приїдуть автомобілісти зі всієї західної України,
Києва, Одеси та інших областей.

Îëåíà ÑÒÎÉÊÎ, 067-859-97-54

Програма змагань
«Race Party»
9:00 – реєстрація учасників
10:30 – тренувальні заїзди
11:00 – урочисте відкриття
«Race Party»
11:30 – початок змагань з
автозвуку
15:30 – нагородження пе-
реможців з автозвуку
16:00 – початок змагань зі
спринт-слалому
19:00 – нагородження пе-
реможців зі спринт-слалому
19:30 – показові заїзди


